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14 Čo teda povieme? Či nie je nespravodlivosť u Boha? Vôbec nie!  

15 Veď hovorí Mojžišovi: Zmilujem sa nad tým, komu som milostivý, a zľutujem sa nad tým, s kým mám 

zľutovanie.  

16 Nezáleží teda na tom, kto chce, ani na tom, kto beží, ale na Bohu, ktorý sa zmilúva.  

17 Lebo Písmo hovorí faraónovi: Nato som ťa povolal do života, aby som na tebe dokázal svoju moc a aby 

sa moje meno rozhlasovalo po celej zemi.  

18 Tak teda: nad kým chce, sa zmilúva, a koho chce, zatvrdzuje.  

 

Milí členovia cirkevného zboru, bratia a sestry v Pánovi Ježišovi Kristovi! 

 Božie slovo nás učí, že milosť Božia sa nedeje podľa toho, kto ako pracuje, alebo podľa toho kto ako 

chváli Hospodina. Milosť Božia sa deje pri tých, ktorí ju prijímajú. Milosť sa deje tam, kde si mnohí uvedomujú 

najmä to, ako sa z prvých stávajú poslednými a z posledných sa stávajú prví. 

 Byť faraónom alebo kráľom. Aké to mohlo byť? Mať slávu a moc. Rozkazovať, alebo si svojvoľne 

konať. Na takýto spôsob života si môže každý veľmi rýchlo zvyknúť. „Mne teda nikto rozkazovať nebude“. 

Pre niektorých to muselo byť potupujúce, snáď asi také najväčšie poníženie, keď zrazu prišli o bezhraničnú 

slobodnú „vôľu“. 
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Apoštol Pavel v tomto kontexte pripomína veriacim, že si Pán Boh povoláva ľudí do života, aby na  

nich dokázal svoju moc a svoju vôľu. Zámerom stvoreného ľudského života sa stáva vyjavenie vôle 

Nebeského Otca. Aby bol v každom oslávený Boh a aby sa Božie meno rozhlasovalo po celom svete. To akým 

spôsobom sa to uskutoční v našom živote, je tiež vecou Božej milosti. Jedným na „pád a iným na postavenie“.  

Naši reformátori sa snažili definovať vzťah k Trojjedinému Pánu Bohu v Augsburskom vyznaní, keď 

v 6. článku „O novej poslušnosti“ sa dočítame: Učíme tiež, že táto viera má donášať dobré ovocie a dobré 

skutky a že veľa dobrých skutkov, ktoré Boh prikázal, musíme robiť preto, že to On chce. Avšak nesmieme 

sa spoliehať, že nimi si môžeme zaslúžiť milosť pred Bohom. Veď odpustenie hriechov a spravodlivosť 

prijímame vierou v Krista - ako On sám hovorí: "Keď vykonáte všetko, čo vám bolo prikázané, povedzte: 

Neužitoční služobníci sme!" (L 17,10) Tak učia aj cirkevní otcovia, ako napríklad Ambrózius: "Tak Boh 

ustanovil, že spasený je ten, kto verí v Krista a že odpustenie hriechov nemá zo skutkov, ale jedine vierou 

bez vlastnej zásluhy." 

 Reformátori sa snažili apelovať na vyznanie SOLA GRATIA. Všetko sa deje z Božej milosti. Dobrými 

skutkami, alebo zbožnosťou, ktorá má za cieľ, iba jednoznačnú túžbu po požehnaní ako prejave milosti, je 

od začiatku falošná cesta. Pán Boh chce cez všetko vyjaviť svoje dielo. Ak v našom živote prežívame náhodou 

sedem úrodných rokov, nemáme zabúdať, že Boh je naším Pánom i v nečase. I v nekonečných siedmych 

rokoch sucha, hladu a biedy. 

 V roku 2024 som často myslel na Jozefa, ktorého bratia predali do Egypta. Z otroka a väzňa sa po 

dlhých rokoch stáva správca celého Egypta. Čím všetkým musel prejsť, aké museli byť jeho emócie, ako sa 

museli formovať jeho postoje voči nespravodlivosti, voči udalostiam, ktoré nemal vo svojich rukách. Jeho 

práca, prezieravosť má nakoniec dosah nielen pre egyptský ľud, ale aj pre okolité národy. Pán Boh môže aj 

cez naše poníženie uskutočniť veľké dielo. 

 Jozefov príbeh vrcholí najmä v stretnutí so svojimi jedenástimi bratmi, ktorým vyznáva: 1 Moj 45,5: 

„Teraz sa však netrápte, a nech vás to nemrzí, že ste ma predali, lebo Boh ma poslal pred vami, aby som 

vás zachoval nažive.“ Je úžasné a obdivuhodné ako milosť premieňa človeka a ako milosť Božia mení životné 

situácie. Najväčšou lekciou nášho života je, aby sme dokázali Kristovo dielo uchopiť vierou, srdcom 

a myslením. 

 Osobne si myslím, že rok 2024 bol pre nás príležitosťou učiť sa každodennému vyznávaniu. Spoločne 

sme Božím slovom povolaní, aby sa aj na nás a pri nás dokázala milosť Božia. K takémuto dielu musíme dať 

k dispozícií celý náš život, všetky naše možnosti a celú našu osobnosť. Do Kristových rúk máme zveriť všetky 

naše nádeje a celé naše dúfanie. Až keď sme si istý, že iba Boh má v rukách náš zajtrajší deň, iba vtedy sme 

pripravení naozaj žiť z Božej milosti. 

 Takúto školu viery prežili i naši predchodcovia pred 35 či 30 rokmi tu v Nitre. A pred 25 rokmi boli 

svedkami, že Boh je milostivý. Nestrácajme ani my ochotu učiť sa, k čomu sme boli povolaní do života. Amen 

 

MODLITBA 

Pane, Ty si milosrdný a trpezlivý, verný a bez premeny. Aká veľká je Tvoja dobrota! Ty nás ukrývaš 

v tôni Tvojich krídel a dávaš nám z bohatých darov svojho domu. Toto všetko sme mohli zakúšať i v roku 

2024. Za toto všetko Teba chválime a oslavujeme. Nadovšetko Ti ďakujeme, že si prítomný i v našom 

spoločenstve a vo svojej cirkvi tu v Nitre. 

Chválime Ťa za to, že i medzi nami konáš vo svojej milosti veľké veci. Uvedomujeme si, že bez Tvojho 

požehnania by bolo márne naše snaženie. Cítime ako tie drobné malé i veľké čriepky tvojej lásky a milosti 

medzi nami premieňajú naše srdcia, naše postoje a všednú každodennosť na úžasné dni.  

Pane ďakujeme Ti za mnohé udalosti v roku 2024, cez ktoré si nás učil, aby sme sa spoliehali len na 

Teba a v nikom inom a v ničom inom nehľadali spasenie. 

Pomôž i nám, prosíme, aby uzatvárajúc starú etapu prežili sme i my pri 25. výročí posvätenia chrámu 

Božieho obnovenie nielen príbytku, ale aj vnútorného i vonkajšieho človeka. Nech i o nás platí: „Staré veci 

sa pominuli a hľa, nastali nové.“ 
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KRÁTKY POHĽAD NA ROK 2024 – FAKTY A EMÓCIE 

 

VYHODNOTENIE PLÁNOV NA ROK 2024 - „NIE JE SLUŽBA AKO SLUŽBA“ 

Dovoľte mi úvodom krátko zhodnotiť ciele a plány, ktoré boli pomenované v správe za rok 2023. 

Jednotlivé ciele sú podčiarknuté a následne vyhodnotené. 

V rámci zborového života som ako osobný záväzok bral slová zo Skutkov apoštolov 2,46 kde čítame: 

“deň čo deň zotrvávali jednomyseľne v chráme, lámali chlieb po domoch a prijímali pokrm s plesajúcim a 

úprimným srdcom”. Keďže spoločenská a politická situácia neustále rozdeľuje ľudí v názoroch a v spôsobe 

myslenia, veľmi som túžil po tom, aby sme v cirkevnom zbore dokázali v Kristovi stáť spoločne. 

Na viacerých stretnutiach sme úprimne hovorili o potrebe byť jednotní. Potešilo ma, keď sa niektorí 

z vás veľmi jasne vyjadrili, že stoja za smerovaním nášho zboru. Keď ste vyznali, čo pre vás aj dnes znamená 

spoločenstvo a Bohoslužby a že hľadáte viac ako konzumnú vieru. Že je pre vás dôležitá sviatosť Večere 

Pánovej, chrám, cirkev ako živé spoločenstvo v Kristovi. Že chcete deťom odovzdávať vzťah k Evanjeliu 

v kontexte cirkvi a viesť ich k službe. Možno pomyselné teologické nožnice sa budú pomaly stále viac a viac 

roztvárať i pomeroch Slovenska, ale verím, že nás bude spájať živá služba Bohu a blížnym. 

Na zborovom konvente dňa 25. februára bolo zvolených 12 členov zborového presbyterstva. Zároveň 

bolo vyjadrené verejné poďakovanie aj tým, ktoré mnohé roky stáli v službe CZ. V cirkevnom zbore cítiť 

generačnú obmenu a to sa prejavilo i na kandidátke. Konvent zvolil členov ZP, menovite: Milota Arbetová, 

Kristína Bartoňová, Eva Bednárová, Ondrej Jančovic, Marek Konkuš, Dušan Páleš, Alena Pánisová, Dagmar 

Svoreňová, Vlastimil Synak, Milan Šimko, Pavel Števčík, Ján Tancík. Zároveň za zapisovateľku CZ ECAV Nitra 

s. Lenku Otepkovú. Revízna komisiu na obdobie rokov 2024-2030 v zložení: s. Ľubka Plesníková, s. Olinka 

Beresecká, s. Milotka Arbetová. Za člena stavebného výboru na obdobie rokov 2024-2030 br. Slavomíra 

Revaya. Zvolení presbyteri zložili svoj sľub na službách Božích dňa 17. marca 2024. Tak, ako to býva aj 

v iných funkciách, veríme, že aj noví členovia po krátkom období zaškolenia budú plne pripravení riešiť 

náročné úlohy. Sú pred nami zložité časy, najmä čo sa týka hospodárenia, administratívy, zaopatrenia 

menších zborov v našom okolí a mnohé vážne ekonomické, právne ale i zásadné misijné rozhodnutia, ktoré 

budú mať dosah na cirkevno-zborový život v meniacej sa dobe. K tomuto vyprosujem všetkým členom ZP 

múdrosť od Hospodina v zmysle slov knihy Prísloví 1,7: “Bázeň pred Hospodinom je počiatkom poznania; 

blázni pohŕdajú múdrosťou a kázňou.” 

Vojna na Ukrajine spôsobila zdražovanie. Vstup vojsk Ruska na územie Ukrajiny ohromil nielen 

politický ale aj ekonomický svet. Práve v tomto období sa končili zmluvy na dodávku energií pre náš cirkevný 

zbor. V roku 2024 sa podarilo vyjednať ustanovenia o predbežnej zmluve a boli nám uznané ceny energií 

v predbežne dohodnutej sume do 30 eur, pričom obchodná cena sa v tom čase pohybovala na úrovni 90-

100 eur. Začiatkom roka sme dostali preplatok vo výške 5000 eur a platby v roku 2024 boli vo výške okolo 

590 eur. Z toho dôvodu je v konečnom zúčtovaní poplatok za plyn vo výške 501 eur. V roku 2025 sú však 

ceny plynu 2 až 3 násobné, čo znamená, že poplatky za odber plynu môžu byť na úrovni až 15 000 eur. 

Touto cestou sa chcem poďakovať za právnu pomoc s. Soničke Zmekovej, s ktorou sme strávili mnohé krušné 

chvíle pri rokovaniach. Poďakovanie patrí tiež s. Eve Bednárovej, s ktorou sme riešili reklamácie cien 

a dodržiavanie ustanovení zmlúv. 

Od brata Stanislava Šurína sme dostali pochvalu, keď sme mu avizovali náš záujem o odborný servis 

organu po 15 rokoch. Každoročne bol organ len naladený krátko pred podujatím ARS Organi organárom br. 

Valovičom. Na základe odporúčaní sme uskutočnili súťaž, ktorú vyhral so svojím prístupom br. Stehlík. Práce 

na organe boli realizované počas dvoch týždňov. Výsledná suma faktúry bola vo výške 6000 eur. S bratom 

Stehlíkom sme uzavreli garančný servis na obdobie 3 rokov a kontrola a ladenie organu bude prebiehať vždy 

v apríli pred festivalom ARS Organi. 

V roku 2024 sme absolvovali dve fázy opravy strechy a kontrolu svetlíkov. Viac o tomto bode sa 

dočítate v časti hospodárenie. 
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Plány na investície do pozemku na Bulharskej boli odložené z viacerých závažných dôvodov. Prvým 

je smutné nečakané úmrtie br. Vladimíra Novotného, ktorý stál so svojou firmou pri začatí prác a začatí 

stavebného konania. Druhým faktorom bolo opätovné predĺženie stavebných povolení na “vodooprávky” až 

do roku 2026. V súčasnej situácii budeme čakať na vyjadrenie stavebného úradu. Viac k situácii okolo 

výstavby domu seniorov sa dočítate v kapitole penzión, dom seniorov, bude sa ešte stavať. 

Pri cirkevnom zbore funguje už 15 rokov zborová diakonia. Konkrétne o činnosti sa dočítate v správe 

pani riaditeľky Šurániovej. CZ je nielen zriaďovateľom, ale nesie zodpovednosť za všetky finančné toky. 

Ostatné roky sa ukazuje, že opatrovateľská práca je poddimenzovaná. Podpora diakonie postupne rastie. Za 

ostatné 4 roky sme postupne dotovali chod diakonie vo výške 3000, 6000 a minulý rok až na úrovni takmer 

9000 eur. Ide prevažne o mzdové náklady, ktorú sú poddimenzované zo strany štátnych zákonov. Doplatky 

klientov sú nízke a keby sme chceli vyrovnane hospodáriť, doplatili by na to predovšetkým klienti diakonie 

a nie všetci dosahujú dôchodok, aby si takéto platby mohli dovoliť. V budúcnosti očakávame negatívne 

hospodárenie na úrovni 5000 až 10 000 eur. Financie, ktoré získavame z OZ Pavla Valaška sú tiež ohrozené, 

nakoľko v roku 2025 bude možnosť 2% použiť ako odvod pre rodičov, ktorým štát zrušil určité doplatky. 

Ďakujeme našim sestrám za ich bezprostrednú službu, je potrebné však konštatovať, že ak sa situácia 

nezlepší, budeme nútení aj tu konsolidovať. Je to však zamotaný kruh. Zamrazením platov obmedzíme 

záujem o službu a tak nakoniec na to doplatia tí, ktorí bezprostredne potrebujú pomoc. 

Projektový zámer na výstavbu domu seniorov, ktorý bol vypracovaný v roku 2023 a následne 

upravený v roku 2024 na stavbu domu seniorov konkrétne popisujem v samostatnej kapitole. Súhrnne možno 

povedať, že v minulosti sa cirkevný zbor rozhodol ísť do veľkého zámeru stavbu domu seniorov pre 40 osôb. 

Tento zámer ráta predovšetkým s prostriedkami, ktoré budú poskytnuté zo štátu, alebo z fondov EÚ. Výzva, 

do ktorej sme sa zapojili už v roku 2019 sa pri verejnom obstarávaní ukázala ako nereálna a výsledkom 

projektu bol nedostatok financií vo výške takmer 1,8 milióna eur. Keď sme žiadali pomoc, dostali sme 

negatívnu odozvu od ministerstva, cirkvi, zahraničných partnerov či ekumenických partnerov. V roku 2024 

sme dostali odpoveď, že náš projektový zámer nespĺňa požiadavky výzvy pre kapacitu 30 klientov a v ďalšom 

kole bola od nás požadovaná kompletná projektová dokumentácia. Jej vypracovanie odhadujeme na ďalších 

80 000 eur v období 3-4 mesiacov, čo by znamenalo, že samotné stavebné práce v trvaní 18-24 mesiacov by 

sa nestihli dokončiť do konca roku 2026 aj s ukončenou kolaudáciou. Ak bude mať niekto z členov cirkevného 

zboru záujem túto tému prediskutovať, som plne k dispozícii vysvetliť všetky náležitosti a som pripravený aj 

počúvať nápady a riešenia, ako ďalej pokračovať v tejto situácii. Po zvážení všetkých rizík som v osobnom 

rozhovore s konzultantkou projektovej firmy a následne tiež s riaditeľkou odboru pri NSK dospel k záveru, že 

nám neostáva nič iné, iba čakať na nové výzvy v programovom období roku 2027-2034. 

V septembri nás nečakane opäť navštívili manželia Swansovnovci, ktorí boli v Martine a neskôr na 

dovolenke v Chorvátsku. S bratom Donom Swansonom sme strávili milé chvíle aj so zástupcami nášho CZ. 

Za preklad ďakujem s. Marečkovej. Spoločného obeda so Swansonovcami sa zúčastnil br. Líška, br. Synak, 

br. Kovarčík a s. Marečková. Prosil som br. Swansona, aby tlmočil v domácom zbore, že naším záujmom je 

pokračovať v partnerstve a našou túžbou je realizovať spoločné projekty ako napríklad letné americké tábory 

pre deti alebo mládež. Koncom roka sa mi podarilo vstúpiť do osobného kontaktu s bratom farárom Brianom 

Wiseom a verím, že v roku 2025 sa dohodneme na konkrétnej spolupráci. Bez osobnej angažovanosti nie je 

možné budovať partnerstvo. 

 Rok 2024 bol aj skúškou ako zvládneme prácu s elektronickým informačným systémom cirkvi. Žiaľ, 

stále nám v databáze chýba približne 60% členov cirkevného zboru. S programom sme sa zoznámili. Za 

pomoc a spoluprácu ďakujem predovšetkým Anne Otepkovej a s. presbyterke Dagmar Svoreňovej, ktoré 

riešia databázu. V roku 2024 bola spustená aj pre podporu mobilných systémov, verím tak, že budeme môcť 

naplno využívať elektronickú kanceláriu farára a postupne budeme dopĺňať všetky údaje ako napríklad 

bohoslužobné knihy, výchovné a misijné aktivity, či hospodárenie. 

V rámci poslednej vízie boli v roku 2024 podané projekty na mesto Nitra, tiež na NSK, ktoré smerovali 

k podpore spoločného projektu s UKF zorganizovať hudobno-dramatické pásmo Noemova Archa, a tiež 
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žiadosť na naše tábory. Bola podaná žiadosť v rámci fondu misie tiež misijný projekt na Západný dištrikt. Bol 

schválený iba jeden projekt zo ZD, kde sme na mládežnícky výlet do ČR prijali podporu vo výške 200 eur. 

Osobne som sa zaujímal na odbore kultúry z akého dôvodu neboli naše projekty podporené. V rámci NSK sa 

konajú stretnutia seniorátu a preto sú podporené skôr projekty, ktoré majú presah celo-regionálny ako napr. 

Seniorálny deň alebo Festival duchovnej piesne. V meste Nitra zas podporujú projekty, ktoré zasahujú 

komunitu celého mesta a nielen marginalizovanú skupinu. 

Okrem týchto žiadostí bola koncom roka zaslaná ešte aj žiadosť v rámci výzvy MPSVaR v rámci 

projektu komunitné ihriská, kde sme požiadali o dotáciu na úpravu farskej záhrady a na zriadenie 

komunitného priestoru za kostolom. 

V rámci pripravovaných opráv kostola na rok 2025 boli odoslané žiadosti o podporu na mesto Nitra 

a tiež na generálnu cirkev do fondov Generálnej podporovne a do fondu Gustav Adolf Werk. V rámci 

projektov ďakujem za pomoc br. Otepkovi a s. Svoreňovej. 

Súhrnne možno povedať, že sa nám spoločnými silami podarilo uskutočniť naplnenie našich plánov 

a výziev na rok 2024 až na začatie stavby domu seniorov, nakoľko takáto investícia nie je len v našich rukách. 

Nie všetko malo jednoduchý priebeh, ale osobne som vďačný za všetko, čo nám Pán Boh požehnal. Ďakujem 

aj členom zborového presbyterstva a ochotným bratom a sestrám, ktorí bezprostredne vnímajú potreby 

nášho CZ a neváhajú priložiť ruku k dielu. 

 

RADOSŤ ZO SLUŽBY, RADOSŤ ZO SPOLOČENSTVA 

Heslom roka 2024 bol verš z 1. Listu Korintským: „Všetko nech sa deje medzi vami v láske!“ Nikto 

z nás netušil, ako sa v roku 2024 bude vyvíjať politická a spoločenská situácia. Takto si môžeme spätne 

uvedomiť, ako Božie slovo je prorocké a platné v každom čase. To, čo sa deje v spoločnosti sa dotýka aj nás 

a našej komunity a aj medzi nami sú prirodzene rozdiely. Veľmi ma však potešilo, že v rámci našej 

kresťanskej viery sme „hľadali to, čo nás spája a nie to, čo nás rozdeľuje.“ 

Určite si uvedomujete aj vy, bratia a sestry, že sme personálne poddimenzovaní. Viete koľko ľudí sa 

ma v roku 2024 pýtalo, či som už vyhorený? Na rôznych stretnutiach sa ma kolegovia a priatelia pýtali, že 

ako sa mám. A v polovici rozhovoru ma zastavili s tým, že očakávajú nástup depresií a stresov. Pri tom 

všetkom, čo počúvame, čo sa deje okolo nás, čo sa deje v rodinách, alebo dokonca rozvody vo farárskych 

rodinách, chcem Pánu Bohu vyznať, že ďakujem, že som ako tak psychicky aj fyzicky zdravý. Ďakujem tiež 

za zázemie, ktoré tvorí moja rodina. Obavy, úzkosti a neistota ma zatiaľ obchádzajú a myslím, že ďakovať 

za to môžem aj ľuďom, s ktorými sa stretávam aj v CZ ECAV Nitra. Viackrát som totiž prežil povzbudenie 

z Listu Galatským 6,2: „Jedni druhých bremená znášajte, a tak naplníte zákon Kristov.“ Chcem sa touto cestou 

poďakovať všetkým, ktorí chápu súvislosti a miesto očakávania sa chopia iniciatívy. Konkrétne to formulujem 

do stretnutia s jednou sestrou, ktorá ma nedávno prekvapila slovami: „vyniesla som tie smeti pán 

farár“ miesto slov, pán farár sú tam ešte smeti. Ja som počas roka, vďaka Pánu Bohu, zažil veľa situácií, kde 

som si uvedomil, že to posolstvo, ktoré som i ja prijal, prežívajú mnohí so mnou spoločne, v zmysle slov 

apoštola Rímskym 12,11: „nebuďte leniví v horlivosti, duchom vrúcni, slúžte Pánovi“ majú odvahu slúžiť. 

Samozrejme nemôžeme si o sebe namýšľať, že sme dokonalí. Aj mňa mnoho vecí trápi. Často ma 

mrzí, že pre množstvo povinností nedokážem dotiahnuť veci do konca tak ako si ich predstavujem. Aj ja 

podlieham pokušeniam, nervozite, hriechu. Ďakujem i za to, že v roku 2024 som musel spolu s vami o výzvu 

hesla 2024 bojovať. Aj o lásku medzi nami treba zápasiť. Som rád, že vo viacerých situáciách sa ukázalo 

práve to, či má človek lásku k Bohu a ku skutočnosti, že mu môže slúžiť. Je ťažké sa takto skúmať, je náročné 

ísť takto hlboko do seba a rozmýšľať nad tým, že či to, čo robím je skutočne z lásky voči Bohu. Aj v minulosti 

sa často dialo, že sa cirkev trieštila a štiepila. V apoštolských dobách sa hádali, kto je Pavlov a kto je Kéfasov. 

Teším sa, že rok 2024 bol pre nás aj lekciou, či stojíme v láske voči človeku, voči organizácii, alebo je skutočne 

v nás ten zápas o lásku k Bohu, ktorý sa potom prejaví aj službou blížnemu a celému spoločenstvu cirkvi. Ak 

sa má všetko diať medzi nami v láske, tak potom skutočne musíme o túto Kristovu slúžiacu lásku i stále 

vnútorne zápasiť. 
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POĎAKOVANIE AKO OTVORENÁ PRÍLEŽITOSŤ 

I na tomto mieste by som sa rád poďakoval všetkým členom CZ ECAV Nitra za láskavú a obetavú 

službu a pomoc v našom CZ. 1Tes 5,18 Za všetko ďakujte, lebo taká je Božia vôľa pri vás v Kristovi Ježišovi. 

Takto to vnímam nielen v služobných povinnostiach zborového farára, ale aj v bezprostredných udalostiach 

nášho života a v našom priateľstve.  

Ďakujem vám i za podporu našej rodiny. Ďakujem mojej manželke a deťom, ktoré tiež slúžia v tomto 

zbore a bez pomoci, ktorej sa nám dostáva, by sme nemohli konať nič z toho, čo sa udialo z milosti Božej 

v roku 2024. Ďakujem aj za finančnú podporu, milodary, ofery, nakoľko situácia nie je jednoduchá. Ďakujem 

Pánu Bohu za zdravie a požehnanie. Touto cestou vás však chcem úprimne poprosiť i naďalej o modlitby, 

ale aj o praktickú každodennú pomoc, najmä aby sme mohli spoločne vyznávať slovami Žalmu 118,1: 

„Ďakujte Hospodinovi, lebo je dobrý, lebo naveky trvá Jeho milosť!“ 

 

BOHOSLUŽOBNÝ ŽIVOT 
Podľa štatistiky sme v CZ slávili 101 Služieb Božích (ďalej skratka SB), z toho 23 stredtýždňových, 6 

pôstnych večierní, 3 adventné večerné SB. Služby Božie sa konali pravidelne o 10:00. Priemernú účasť na SB 

evidujeme vo výške 155 účastníkov, v rámci ktorých evidujeme aj 15 detí na nedeľnej detskej besiedke. 

Stredtýždňové SB sa konali vo štvrtok o 17:00 už v nezmenenom čase, nakoľko mnohé sestry, ktoré 

prichádzali, konštatovali, že im vyhovuje skoršia hodina z dôvodu hromadnej dopravy. Priemerná účasť na 

večierňach je 11 ľudí. Zvesť Božieho slova vykonával zborový farár Ivan Boženík. V prípade neprítomnosti 

zastupoval brat kaplán Ondrej Baranec. Za pomoc pri vedení SB ďakujem aj bratom Rasťovi Vachovi a Petrovi 

Szabovi. K Večeri Pánovej pristúpilo 1340 komunikantov, z toho 481 mužov a 859 žien. V domácnosti či pri 

lôžku v zariadení alebo v nemocnici bola VP prisluhovaná 14krát. Koordináciu presbyterov, ktorí vypomáhajú 

pri prisluhovaní Večery Pánovej usmerňuje br. Vladimír Zahradník. Aj na zborovom presbyterstve viackrát 

rezonovala téma pristupovania členov k VP. Chceme vás aj touto cestou požiadať o spoluprácu. 

Kantorskú službu vykonával brat Dušan Kovarčík, ktorý slúži aj pri ostatných udalostiach ako krsty, 

sobáše, pohreby a niektoré udalosti obohacuje aj skladbou pre potešenie. Na službách Božích sme 

príležitostne zaspievali aj novšie piesne. Do spevu sa zapojila mládež aj s hudobným doprovodom a tiež br. 

Dušan Havrilla, ktorý sprevádzal na gitare. Naším spoločným cieľom je postupne implementovať do služieb 

Božích aj príležitostný program pre deti, mládež, rodičov a tiež spev nových piesní od súčasných autorov 

v sprievode viacerých hudobníkov či malého orchestra. Povzbudzujem aj členov zborového spevokolu, aby 

sa stávali aktívnymi účastníkmi a návštevníkmi služieb Božích a prispeli ku kvalitnému zborovému spevu. 

Dlhú tradíciu má čítanie Písma Svätého na službách Božích, za čo ďakujem všetkým bratom a sestrám, 

ktorých oslovujem náhodne a spontánne. Teší ma, že sa pridávajú viacerí. Už viackrát som avizoval, že 

i v tejto oblasti hľadám pomocníka, ktorí by koordinoval čítanie biblických textov a oslovoval by 

dobrovoľníkov pravidelne a v predstihu. 

Kávička po kostole je už tradičným stretnutím približne každú 6až 8 nedeľu v našom cirkevnom zbore. 

Veríme, že ste si toto stretnutie obľúbili. V prípravnom tíme je 11 členov, ktorí si striedajú služby, pridávajú 

sa však viacerí dobrovoľníci. Ďakujeme aj sestrám, ktoré v tichosti a v skrytosti podporujú toto podujatie 

výbornými kysnutými koláčmi, alebo vkusnými zákuskami, ktoré akosi rýchlo miznú zo stolov, čo je znamením, 

že v našom CZ máme znamenité pekárky a výborných kuchárov. 

K bohoslužobnému životu patrí i činnosť zvukára brata Pravoslava Prableska. Ďakujeme i za jeho 

službu nahrávania kázní a starostlivosť o siete a zvukovú aparatúru. Manželia Arbetovci, nám slúžia predajom 

literatúry a kresťanských časopisov. Bez ich dobrovoľníckej činnosti a služby by sme veľmi ťažko mali komfort. 

Z takých výnimočných udalostí, ktoré sme prežili v roku 2024 by som uviedol tradičné jarné 

Ekumenické spoločenstvo. 18. a 23. januára sa konali spoločné bohoslužby v Kultúrnom centre Zobor 

a potom v našom kostole. 11. februára sa konali služby Božie s požehnaním manželov v rámci národného 

týždňa manželstva. Manželské páry sa zapojili do čítania Božieho slova a modlitieb a v rámci Bohoslužieb bolo 

udelené zvlášť požehnanie pre páry. 
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 Počas Veľkej noci, ale i počas ostatných sviatočných dní nám svojím detským programom spestrilii 

Bohoslužby deti z detskej besiedky. Tešíme sa, že sa deti aktívne zapájajú i do Bohoslužieb a nachádzajú tak 

v kostole svoj duchovný domov. Výnimočné dvakrát sa konali služby Božie so slávnosťou konfirmácie.  

 9. júna a 8. decembra pripravili mládežníci služby Božie aj s piesňami mládeže a zapojili sa do čítania 

textov. Poslúžili aj pri čítaní Pašií a radi a ochotne sa vždy zapoja do pomoci pri rôznych stretnutiach. 

Služby Božie na úvod a záver školského roku sa snažím vždy obohatiť zvlášť detskou kázňou 

a programom pre deti. Dňa 30. júna sme na Bohoslužbách poďakovali aj za zbierku na opravu a servis organu 

a deň vopred na sviatok Petra a Pavla sa konal koncert Márie Plšekovej pri tejto príležitosti. 

Dňa 6.10. sa konali Ekumenické služby Božie v PKO pri príležitosti svetového stretnutia skautov v Nitre. 

Bohoslužba bola v nemčine a angličtine. Pobožnosť som viedol s br. diakonom Tomášom Pružincom. V dňoch 

16.-19. októbra sa konala Ekumenická Duchovná obnova v Nitre, v rámci ktorej sa konali Evanjelické služby 

Božie s Večerou Pánovou na Kalvárii. Rímsko-katolícka cirkev umožnila sláviť Evanjelické služby Božie s plnou 

liturgiou v ich kostole a zároveň ku sviatosti pristupovali všetci z ekumenického spoločenstva. Napriek 

rozdielom teda spoločne k stolu Pánovmu a k rozhrešeniu pristúpili aj členovia rímskokatolíckej či 

gréckokatolíckej cirkvi. Evanjelické Bohoslužby sa konali aj v Poliklinike sv. Medarda, kde bol v kaplnke 

uvedený do funkcie ekumenický výbor ECAV. Kazateľom bol br. biskup Ján Hroboň. 

Po službách Božích na pamiatku reformácie sme spoločne navštívili hrob s. Zuzany Karlíkovej. V 

novembri sme po Službách Božích položili veniec pri pamätnej tabuli Karola Kuzmányho. 

V rámci Bohoslužieb sme zažili aj milé pozdravy br. dozorcu a br. zástupcu dozorcu. V roku 2024 som 

sa snažil zapojiť do čítaní modlitieb a prednášaní modlitieb aj bratov a sestry z cirkevného zboru. Básňou 

a slovom povzbudenia poslúžili tiež br. Rastislav Vacho a s. Zuzana Švecová. Ďakujeme za všetko 

povzbudenie, ktoré sme prijali aj v roku 2024 na službách Božích. Ďakujeme, že stále platí zasľúbenie Pána 

Ježiša z Ev. Jána 8,31-32: „Ak vy zostanete v mojom slove, ste naozaj moji učeníci. A poznáte pravdu a 

pravda vás vyslobodí.“ 

PASTORÁLNA ČINNOSŤ 

 

KRSTY 

V sledovanom roku evidujeme 19 krstov, z toho 17 je matričných zápisov. Do nášho cirkevného zboru 

pribudlo 12 chlapcov a 5 dievčat. Rok 2025 má byť rokom rodiny a v cirkvi si máme pripomínať manželstvo 

Martina Luthera a Kataríny von Bora. Je to určite veľká téma a sám som zvedavý na podnety pre mladých či 

starých ľudí, ktorí majú možnosť si pripomenúť výročie sobáša aj požehnaním v kostole. 

Táto téma je aktuálna otázka, nakoľko v roku 2024 som sa pri pastorálnom rozhovore pripomenul 

rodičom, že by bolo fajn pri druhom dieťati uzatvoriť manželstvo. V niektorých cirkevných zboroch praktizujú 

podpisovanie dokumentov, kde rodičia pri krstoch detí nezosobášených rodičov musia podpísať vyhlásenie 

s dátumom, do ktorého uzatvoria manželstvo. S láskou som sa snažil upozorniť rodičov, že deti patria Bohu 

a majú byť pokrstené, ale deti by mali vyrastať v kresťanskej rodine. Tiež som sa snažil upozorniť rodičov, 

že ako môžu prijímať deti požehnanie ak rodičia žijú buď v rozpore s Božím slovom a povzbudením, aby „muž 

bol mužom jednej ženy“, alebo aby sa „manželia milovali a ctili.“ Určite dnes nie je jednoduché usporiadať 

svadbu a pre mnohých je to finančne náročné zladiť praktický život s ich predstavami. Všetko sa však dá pri 

akejkoľvek skromnosti, záleží od uhla pohľadu. 

Asi o týždeň ma mamička telefonicky kontaktovala,  že si to rozmysleli a že krst spoja aj so sobášom 

a že ma v budúcnosti kontaktujú. Opäť som zdôraznil, že z môjho pohľadu sa krst môže uskutočniť a tiež 

som sa spýtal, či sa na mňa hnevajú, alebo sa urazili. Uvidíme ako sa i táto rodinka rozhodne. 

Tento praktický príklad len uvádzam, aby všetci členovia mali predstavu, ako sa mení spôsob života, 

prístup k cirkvi, k službe. Buď sa budeme sťažovať, alebo budeme ľudí motivovať k správnym a dobrým 
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rozhodnutiam, ktorým veríme. Nemôžeme však čakať, že všetci budú automaticky nadšení zo všetkého, čo 

veríme, zvestujeme a požadujeme. 

 

KONFIRMÁCIE 

Konfirmačná slávnosť 7 detí sa konala v nedeľu po Vstúpení. 4 chlapci a 3 dievčatá sa pripravovali na 

slávnosť konfirmácie počas tradičnej dvojročnej prípravy. To, čo prijímame v chráme a čo nás učí Božie slovo, 

nie vždy korešponduje s tým, čo žijeme v našich domácnostiach. Určite je ťažké formovať mladý život bez 

podpory rodinného prostredia. A preto je vyučovanie konfirmácie neraz zápas o srdce mladého človeka. 

V ostatnom období ma veľmi zarmucuje neúčasť rodičov konfirmandov na Bohoslužbách a aktivitách 

cirkevného zboru. Niekto by mohol namietať, že to sú emócie kňazov, alebo že to je taká ideálna predstava 

farárov. Mňa osobne trápi, ak počas dvoch rokov vyučovania ani raz nestretnem rodiča v nedeľu v kostole. 

Možno to je aj moja vlastná chyba, že týchto rodičov nepredvolám, nerozprávam sa s nimi alebo ich nejdem 

navštíviť. Neviem, koľko by musel mať potom deň hodín, ak by sme takto osobne mali zaopatrovať každého 

člena cirkevného zboru. Predsa však, pri formovaní mladého človeka, kedy sa v pubertálnom stave rozhoduje 

komu bude patriť jeho srdce, kde budú jeho priority, alebo ako sa bude formovať životná cesta, predsa mi 

tam chýba akýsi základný prejav, že otec alebo matka zoberú dieťa do kostola. Píšem to bez akýchkoľvek 

sentimentálnych alebo konzervatívnych predstáv. Ak v dnešnej dobe niekto prihlási dieťa na konfirmáciu, tak 

si to veľmi vážim, a je to určite skvelé a obdivuhodné, ale bolo by fajn keby rodičia toto rozhodnutie 

príležitostne autentifikovali a svoj postoj častejšie verifikovali. 

Napriek zložitým okolnostiam sa nám podarilo spoločnými silami pripraviť aj slávnosť konfirmácie 

desiatich dospelých členov nášho zboru. Niektorí z nich boli pokrstení len v dospelosti, niektorí vyrastali v inej 

cirkvi a iní zas dobiehali to, čo možno rodičia zanedbali. Je úžasné, že aj dospelí našli „duchovný domov“ 

v našom cirkevnom zbore a boli ochotní toto vyznať pred cirkevným zborom. Veríme, že ich biblické bádanie, 

objavovanie života s Kristom a ich povolanie do cirkvi sa slávnosťou neskončilo. 

K slávnosti konfirmácie dospelých dňa 16.júna sa pridali aj tri deti z cirkevného zboru Hlohovec. Tieto 

deti boli individuálne preskúšané a pripravené ku slávnosti po dohode s CZ a s br. seniorom bratislavského 

seniorátu. Spoločne teda v našom zbore absolvovalo konfirmáciu 20 osôb. 

 

SOBÁŠE 

Do manželstva vstúpilo v našom chráme 5 párov. 4 páry boli matrične evidované v našom cirkevnom 

zbore. Naše mesto sa často stáva akousi voľbou aj iných členov našej cirkvi, nakoľko tu študujú. Niekedy sa 

stáva, že jeden z manželov je z inej cirkvi, ale pochádza z Nitry a vtedy evanjelická strana požiada o uzavretie 

sobáša v našom kostole. Posledné roky sa často stáva, že aj evanjelické páry zo Srbska z Vojvodiny, ktoré 

už dlhšie žijú v Nitre, ale nie sú prihlásení v našom CZ požiadajú o uzavretie manželstva. Napriek mnohým 

špeciálnym situáciám sa však tešíme, ak mladí ľudia chcú uzavrieť manželstvo a požiadajú o cirkevný sobáš. 

Koncom roka 2024 sme dostali na pripomienkovanie uzatváranie manželstiev mimo kostola. V roku 2025 teda 

môže nadobudnúť platnosť ustanovenie, ktoré bude umožňovať farárom a farárkam sobášiť mimo kostola, 

čo je v iných krajinách či cirkvách dnes celkom bežná prax. Rozhodujúce bude rokovanie jednotlivých 

seniorátnych porád farárov a nakoniec rozhodujúcich cirkevných orgánov. Jednotlivé názory môžu byť 

odlišné, otázne je, ako sa bude sformulované misijné stanovisko takéhoto rozhodnutia. 

 

POHREBY 

V roku 2024 sa konalo 18 pohrebných rozlúčok z toho 17 je v matričnom zápise. V roku 2024 sme 

vyprevadili 10 bratov a 7 sestier z nášho spoločenstva. Z radov presbyterov nás opustili br. Dušan Novotný 

a s. Radka Kuťková. Pohrebné rozlúčky prechádzajú veľkými zmenami. Menia sa očakávania rodín a tiež 

vnímanie úlohy cirkvi pri sprevádzaní rozlúčkou. Anonymita mesta niekedy prináša aj skutočnosť, že 

v zhromaždení na poslednej rozlúčke je prítomných 5 alebo maximálne 10 osôb. Takýto osobitý charakter 
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rozlúčky potom vytvára isté napätie medzi štruktúrou programu evanjelického pohrebu, ktorý je v princípe 

poňatý ako rozlúčka predovšetkým s členom cirkevného zboru. 

 Mnohé rozhovory s bratom kantorom nás čim ďalej utvrdzujú, že do budúcnosti bude potrebné aj pri 

pohreboch používať akýsi “bulletin”, ktorý by priblížil program i liturgiu, aby sa pohrebné zhromaždenie aspoň 

minimálne zapojilo do programu verejnej rozlúčky. Úplne bežne sa stáva, že vôbec nepočuť spev 

zhromaždenia. Odriekanie kréda, alebo modlitba Pánova je vec farára a kantora a zhromaždenie napriek 

výzve ostáva v tichosti. 

 Uvedomujeme si všetky okolnosti medzi ktoré patria i skutočnosti ako prevažne katolícke prostredie 

či anonymita mesta. Aj tieto fakty a napokon samotné skúsenosti z pohrebov a zážitky na rozlúčkach nás 

vedú k úvahám nad stvárnením pohrebnej rozlúčky. „Pohrebný bulletin“ by však opäť znamenal 

administratívu i časovú záťaž, ktorú v súčasnom personálnom poddimenzovaní je ťažké nahradiť 

symbolickým príležitostným dobrovoľníctvom.  

 

PASTORÁLNE ROZHOVORY A NÁVŠTEVY 

11. článok Augsburského vyznania hovorí: „O spovedi učíme, že súkromné rozhrešenie sa má v cirkvi 

ponechať a nemá sa vynechať. Pravda, pri spovedi nie je potrebné vymenovať všetky poblúdenia a hriechy, 

lebo to vôbec ani nie je možné: „Kto si uvedomí poblúdenia?“ (Ž 19,13).“ V roku 2024 známa psychologická 

poradňa „IPčko“ upozorňovala na zvyšujúci sa podiel mladých ľudí, ktorí majú problémy, depresie a sklony 

k samovražde. Na všetkých školách sú psychológovia, ktorí sú často plne vyťažení. Je to signál aj pre našu 

cirkev. 

Momentálne neviem odpovedať na to, prečo ľudia dnes nevyužívajú priestor zveriť sa, porozprávať 

sa a individuálne sa  pomodliť so svojim farárom. Mnohí mi často volajú a konštatujú, že ma nechcú 

otravovať, že mám veľa práce. Základ mojej služby však nie je v čase strávenom pri počítači a administratíve. 

Teším sa z každého, kto príde a dúfam, že ľudí, ktorí sa budú chcieť stretnúť, porozprávať, vyznať a pomodliť 

bude pribúdať. V roku 2024 evidujem 27 pastorálnych rozhovorov a návštev. Dvanásť návštev som realizoval 

v domovoch a zariadeniach a 15 v domácnostiach, alebo v osobných rozhovoroch. 

 

NÁVŠTEVY VO VÄZNICIACH  

 V roku 2024 som mal možnosť zúčastniť sa i pastorálnych návštev s väzenským duchovným Milanom 

Grausom, kaplánom Cirkvi československej husitskej, ktorý má na starosti protestantskú skupinu väzňov 

predovšetkým v Nitre. Mal som možnosť absolvovať 4 návštevy ženskej väznice, kde sme v osobných 

rozhovoroch prisluhovali aj spoveď a večeru Pánovu. Táto skúsenosť je tiež nezabudnuteľná, určite je však 

správne, že sa väzňom venuje špecificky vyškolený kňaz. 

NÁVŠTEVY AJ V NEMOCNICIACH  

 Už viackrát som upozornil na skutočnosť, že na území nášho cirkevného zboru by pokojne mohol 

pracovať farár, ktorý by bol špeciálne zameraný na službu v nemocniciach, v domoch seniorov a ostatných 

zariadeniach. Nitra je krajské mesto a mnohí evanjelici z celého kraja prichádzajú na krátkodobú 

hospitalizáciu, alebo vyslovene tu prežívajú posledné chvíle života. V mojich možnostiach nie je kapacita 

chodiť po oddeleniach, ako som to zažil, keď som bol po operácii nohy, kde katolícky farár určený zvlášť pre 

nemocnicu takto každodenne navštevoval oddelenia. Napriek tomu rodiny či jednotlivé oddelenia majú 

k dispozícii kontakt na evanjelického farára v Nitre. Akútne prosby o modlitbu za vyzdravenie, alebo ako 

prosbu o uľavenie z bolestí sú v mojej snahe vybaviť hneď ešte v ten deň. Zažil som chvíle keď bola rodina 

prekvapená, že som prišiel do 10 minút, ale žiaľ stalo sa, že som v nedeľu po Bohoslužbách šiel do Bernadetky 

a bolo mi oznámené, že pani už zomrela a bola prevezená. Riešením by bolo prípadné zapojenie farárov 
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z okolitých cirkevných zborov. Ďakujem br. farárovi Palugovi, že bol ochotný ma zastúpiť v situáciách keď 

som bol služobne mimo Nitry. 

 

BOHOSLUŽBY V DOME SENIOROV 

 V roku 2024 sme po dohode s vedením domu seniorov na Viničkách začali vykonávať príležitostne 

evanjelické Bohoslužby. Tieto sa konajú v intervale 2 či 3 mesiacov podľa časových možností. Záujem 

prejavilo 8 klientov, ktorí prichádzajú na skrátené Bohoslužby s Večerou Pánovou. V súčasnosti máme 

informácie aj o 3 evanjelikoch v zariadení Borinka. V dome seniorov na Čermáni som navštívil 4 sestry z nášho 

cirkevného zboru. V dome seniorov v mestskej časti Zobor prejavila záujem o pastorálny rozhovor jedna 

sestra. 

V rámci starostlivosti o seniorov by som chcel požiadať najmä rodinných príslušníkov, aby neváhali 

a požiadali o pastorálnu návštevu. Nečakajte do poslednej chvíle kým vaši blízki upadnú do ťažkého stavu. 

Tiež vás prosíme, ak Vaši blízki ostanú v ťažkom stave, sú hospitalizovaní, alebo umiestnení v domove 

dôchodcov, kontaktujte ma. Bez konkrétnych informácií nevieme zabezpečiť túto službu a v našich 

možnostiach nie je získavať čiastkové informácie od jednotlivých zariadení. 

VÝCHOVNÁ ČINNOSŤ 

 

NÁBOŽENSKÁ VÝCHOVA 

V školskom roku 2023/2024 sa prihlásilo na ev. náboženstvo 48 žiakov. Vyučovanie prebieha na ZŠ 

kráľa Svätopluka, ZŠ Škultétyho, ZŠ Benkova, ZŠ Topoľová a dvoch gymnáziách. Náboženstvo sa vyučovalo 

v dňoch utorok, streda, štvrtok a piatok popoludní od 13:45-14:30 a na stredných školách nulté hodiny o 

7:05 v stredu a v piatok. Vyučovanie prebieha v zmiešaných skupinách, to znamená, že sú všetci žiaci spolu 

bez ohľadu na vekový rozdiel. Do júna na ZŠ Topoľová vyučoval brat kaplán Ondrej Baranec. 

Od septembra v školskom roku 2024/2025 vyučujem náboženstvo v utorok na ZŠ kráľa Svätopluka, 

kde hodina prebieha od 13:30 do 14:30. Po dohode so školou zvlášť prebieha vyučovanie 4 dievčat z prvého 

ročníka a zvlášť vyučovanie ostatných žiakov. Podobne na ZŠ Škultétyho prebieha vyučovanie v stredu kde 

od 12:45 majú hodinu žiaci piateho ročníka a následne od 13:45 majú hodinu žiaci ostatných ročníkov. Na 

ZŠ Benkova sa vyučuje náboženstvo v zmiešanej skupine vo štvrtok o 13:45 a nultá hodina prebieha na 

Párovskom gymnáziu v piatok. Na Golianovom gymnáziu prejavila o náboženstvo v piatok nultú hodinu jedna 

žiačka. 

 

KONFIRMÁCIA 

V piatok od 15:15 do 16:45 prebieha konfirmačné vyučovanie. V roku 2024 navštevovalo konfirmáciu 

v druhom ročníku 7 detí a prvý ročník 5 detí. Konfirmácia detí sa uskutočnila v nedeľu po vstúpení. Od 

septembra máme v druhom ročníku 5 detí a v prvom ročníku 8 detí. Od júna 2023 boli pripravovaní ku 

konfirmácií aj dospelí. Konfirmácia 10 dospelých sa uskutočnila 16.júna 2024. K nim sa pridali aj 3 deti z CZ 

Hlohovec, ktorí absolvovali individuálnu skúšku. Konfirmandi sa zúčastnili stretnutia konfirmandov v Nitre 

a v Leviciach, kde sa stretlo na oboch stretnutiach cca 70 konfirmandov. Mladí konfirmandi mali možnosť 

zúčastniť sa aj KonfiCampu v Nemecku a spoločne sme sa vydali s mládežou v auguste na návštevu Sázavy. 

 

BIBLICKÉ HODINY 

 Biblické hodiny boli aj v roku 2024 zaujímavou príležitosťou pre tých, ktorí radi čítajú Bibliu. Striedavo 

brat farár a brat kaplán preberali List Galatským a od septembra List Efezským. Poďakovanie patrí aj br. 

Szabovi za zastupovanie pri neúčasti br. farára. Náš „Večer s Bibliou“ sme presunuli na 16:00 nakoľko aj čas 

večerných SB bol od septembra upravený na stabilnú 17:00. V priemere sa nás stretávalo sedem až osem 
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a tešíme sa, že od septembra sa k nám pridali ďalší noví - nahradili staršie sestry, ktoré pre zlý zdravotný 

stav medzi nás prestali chodiť. 

 

VYSOKOŠKOLSKÁ MLÁDEŽ 

 V roku 2024 sa VŠ mládež stretávala zriedkavo. Najmä v letnom semestri po skúškach vo februári 

prišli vysokoškoláci na niekoľko stretnutí v malej skupinke 3-4 študentov. Niektorí odišli na pobyty do 

zahraničia. Mnohí evanjelickí študenti sú roztratení alebo navštevujú iné protestantské spoločenstvá. Neviem 

povedať, či je to vec lenivosti, „slabej reklamy“ alebo nezáujmu. Zaujímavé je však, že na Bohoslužbách 

môžeme registrovať 3-5 študentov VŠ, ktorí cez víkendy ostávajú v NR. Od októbra 2024 sme mali žiaľ iba 3 

stretnutia. V jeseni som sa zúčastnil školenia študentskej konferencie, kde sa uvažuje o zriadení miesta tzv. 

študentských farárov, nakoľko podľa štatistík aj v Nitre študuje cca 12 000 mladých ľudí. 

 Už v roku 2023 som poukazoval na konvente na fakt, že je potrebné v CZ zamestnať misijného 

pracovníka, ktorý by mal na starosti práve hlbšiu prácu s dorastom, s mládežou, so študentami a tiež by 

mohol vypomáhať so školskými aktivitami či misijným programom v CZ. Práca tohto tipu je kľúčová pre 

rozvoj CZ ECAV Nitra a modlíme sa za pracovníka, ktorý by bol ochotný spolupracovať na rozvoji a misii 

v našom CZ. 

 

KONFERENCIE A VZDELÁVANIA 

 V rámci roka prebiehajú raz do mesiaca seniorálne pastorálne konferencie, na ktorých sa okrem 

administratívnych úloh riešia záležitosti cirkevných zborov. V ostatnom období prebehlo aj školenie z Inštitútu 

stresu, ktoré nás farárov školilo v manažmente pracovného a osobného času. Výnimočnou bola októbrová 

SPK, ktorá sa konala u nás v Nitre a zaujímavou prednáškou o vzťahu “Luther a Islam” poslúžil Michael Ronne 

Rassmusen. V rámci dištriktu a tiež v rámci združenia Evanjelických duchovných prebiehajú konferencie, 

ktorých sa zúčastňujem podľa zborových povinností. 

Ešte koncom roka sa vyučujúci detskej besiedky zúčastnili školenia Detskej misie v Trnave, kde sa 

rozoberali možnosti práce s deťmi, príprava podujatí a misijných aktivít pre deti v okolí. 

Vzdelávania pracovníkov s mládežou sa zúčastnili sestry Anna a Daniela Otepkové v dňoch 1.-3. 

marca 2024. Cieľom tohto školenia bolo získať nové vedomosti a poznatky o vedení mládeže a tiež spoločné 

zdieľanie sa o tom, ako “naštartovať” stretávanie dorastu a mládeže. 

22. októbra som sa v Banskej Bystrici zúčastnil školenia s názvom “mediácia”. Jednalo sa o vedenie 

a spracovávanie konfliktov, ktoré vznikajú v medziľudských vzťahoch a tiež v organizačných jednotkách 

a tam, kde sa vyžaduje tímová práca. Školenie zastrešuje edukačno-misijné centrum ECAV. 

Konferencie o práci s vysokoškolskou mládežou som sa zúčastnil v sobotu 26. októbra 2024, kde sa 

prejednávala nová koncepcia práce s vysokoškolskou mládežou. Podľa vzoru bratislavského pastoračného 

centra UPC sa zvažuje o zriadení takýchto pastoračných centier v každom vysokoškolskom meste. Nie sú 

doriešené však vzťahy na úrovni zboru či cirkvi a vzájomná spolupráca či prepojenie s CZ. 

 Aspoň v skrátenom čase 28.-29. októbra som sa zúčastnil Teologickej konferencie ECAV, ktorá bola 

zameraná na problémy s rodovou identitou a druhý deň sa riešila otázka revitalizácie cirkevných zborov. 

V dňoch 28.-29. novembra som sa na pozvanie GBU zúčastnil semináru o medzinárodných vzťahoch 

a humanitárnej pomoci, ktorý viedli pracovníci Svetového Luteránskeho zväzu v Ženeve. Seminár bol 

v anglickom jazyku a mal priblížiť ďalšie možnosti práce s odídencami a dobrovoľníctvom. Zároveň bol 

pozvaním, aby sa aj cirkevné zbory svojimi aktivitami viac zapájali do dobrovoľníckych a verejnoprospešných 

činností. Kresťania v meste by mali byť aktívni, mali by byť príkladom v láskavej službe, ochote a obetavosti. 
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VNÚTRO-MISIJNÁ ČINNOSŤ 

 

POĎAKOVANIE OCHOTNÝM PRACOVNÍKOM A POVOLANIE K SLUŽBE 

Som úprimne vďačný za to, že i v našom cirkevnom zbore máme zdravý pohľad na službu. Každý 

z nás je zodpovedný za to, ako vyzerá náš kostol ako budova, ale aj za kostol ako zbor a spoločenstvo. Teší 

ma, že stále viac ľudí prežíva zodpovednosť i za život cirkevného zboru. V roku 2024 som sa viackrát stretol 

s vetou, ktorá poteší: „pán farár, povedzte čo treba urobiť“ alebo „veď keď bude niečo treba, zavolajte nám 

pán farár.“ Je skvelé, že v misijnom výbore funguje spoločenstvo, ktoré zastrešuje podujatia v cirkevnom 

zbore. Pridávajú sa však aj ďalší, napríklad tím besiedky má 12 spolupracovníkov a pri príprave letného tábora 

budeme musieť urobiť výber pomocníkov. Misijný výbor pracoval v roku 2024 v zostave: Danica Bobčeková, 

Ivan Boženík, Milica Boženíková, Ján Huba, Anna Otepková, Alena Pánisová, Ondrej Proksa, Ika Valentová. 

Naším cieľom je stretnúť sa dvakrát v roku a naplánovať aktivity vždy na obdobie september - január 

a potom február - august. Chcem sa poďakovať všetkým pracovníkom a služobníkom za ich obetavú 

a láskavú službu pri zvesti evanjelia a praktickej službe a práci v cirkevnom zbore. Ďakujem aj tým 

“neviditeľným”, ktorí často pomáhajú s praktickým zabezpečením jednotlivých spoločenstiev. 

 

KLUBÍK – IKA VALENTOVÁ 

Najmenší členovia nášho cirkevného zboru, deti do 4 rokov, mali aj v roku 2024 možnosť stretávať 

sa na Klubíku. V prvej polovici roka sa stretnutia konali v stredu, ale po letných prázdninách sme to po dohode 

s rodičmi detí zmenili na piatok o 9:30, a takto sa stretávame doposiaľ. Klubík vedie Dominika Valentová s 

pomocou Márie Bereczovej, pričom rodičia sa tiež aktívne zapájajú do programu a pomáhajú svojim detičkám. 

Program trvá vyše hodiny a je dlhodobo stabilný: začíname detskými kresťanskými pesničkami, nasleduje 

jednoduchá téma o tom, čo Pán Boh stvoril (vesmírne telesá, rastliny, zvieratá, časti ľudského tela), potom 

výtvarná aktivita súvisiaca s témou, a na záver je čas na spoločnú desiatu, voľnú hru detí a rodičovské 

rozhovory.  

Účasť detí v roku 2024 bola kolísavá hlavne kvôli chorobnosti, pre ktorú sa Klubík viackrát vôbec 

nekonal. V minulom školskom roku sa stretávala stabilná skupina dokopy asi siedmich detí, v priemere sa na 

jedno stretnutie dostavili 3-4 deti. S niektorými z týchto kamarátov sme sa museli rozlúčiť, pretože šli od 

septembra do materských škôl. V jesenných mesiacoch sa k nám však pridalo veľa nových rodičov so svojimi 

deťmi, ktorým sa Klubík zapáčil a prichádzali opakovane. Vyvrcholením našich stretnutí bol posledný Klubík 

pred vianočnými sviatkami roku 2024, kedy sme deťom rozprávali Betlehemský príbeh, a na ktorom sa 

zúčastnilo až 9 detičiek.  

Mám veľkú radosť z toho, že práve v našom cirkevnom zbore takýto typ spoločenstva funguje, pretože 

organizovať každý týždeň niečo pre tak malé detičky nie je inde bežné, hoci tak potrebné. Som vďačná Pánu 

Bohu a vedeniu CZ, že takúto aktivitu podporuje. Je to priestor pre deti, aby spoznávali Pána Boha a jeho 

dielo, ale aj pre ich rodičov na rodičovskej dovolenke, aby stále mohli byť aktívnou súčasťou cirkevného 

zboru. Mojim želaním do roku 2025 je, aby bol Klubík aj naďalej radostným a stabilným spoločenstvom, 

bezpečným miestom pre rozvoj a socializáciu detí, a tiež prvými schodíkmi na ceste detí ku Kristovi. Bratia a 

sestry, prosím, modlite sa za tieto detičky, lebo oni sú naša budúcnosť. 

 

BESIEDKA – MILICA BOŽENÍKOVÁ 

Štatistika: Deti sa stretávajú na detskej besiedke každú nedeľu v rámci Služieb Božích. Zúčastňuje sa 

ich priemerne v počte 15 detí a v šk. roku2024/2025 Radosť máme aj z faktu, že sa k nám pripájajú vždy 

nov2024/2025 bolo  deti. 
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Priebeh besiedky: Počas prvej piesne dostávajú požehnanie a so svojimi vyučujúcimi odchádzajú do 

priestorov na poschodí, kde pre nich  prebieha vyučovanie biblického príbehu, piesne, hry, omaľovánky a iné 

aktivity. 

Témy: Do júna 2024 sme mali ústrednú tému „POĎ NASLEDOVAŤ JEŽISA“ Prebrali sme najdôležitejšie 

udalosti zo života Pána Ježiša, Jeho život, zázraky a podobenstvá, ktorými vyučoval svojich učeníkov. Od 

septembra – s nástupom nového školského roka sme témy pre deti zhrnuli do celku s názvom „POSTAV SVOJ 

ŽIVOT NA BOŽOM SLOVE“. Začali sme životom Mojžiša a teraz rozoberáme postupne 10 Božích prikázaní. Na 

besiedke ja každú nedeľu jeden učiteľ a jeden pomocník, ktorý je veľmi nápomocný hlavne pri mladších 

deťoch, ktorým pomáha pri vystrihovaní, farbení... 

Besiedku vyučujú: Manželia Patrik a Mirka Vojtekovci, Barborka Zmeková, Ivonka Jančo, Miloš Rákoši, 

Milica Boženíková. Pomocníkmi na besiedke sú: Danielka Otepková, Oliver Halák, Laura Mesjarová, Hanka 

Boženíková. 

Vystúpenia v kostole: V roku 2024 besiedkári  svojim vystúpením spríjemnili priebeh Bohoslužieb 

počas týchto sviatkov: Veľkonočná nedeľa, Koniec školského roka, Poďakovanie za úrody zeme, Zapaľovanie 

adventného venca -4 nedele, Štedrovečerné vystúpenie. 

Detský letný tábor: V júli 2024 sa uskutočnil aj 5-dňový detský pobytový tábor v cirkevnom zariadení 

Brestovec na Myjave. Zúčastnilo sa ho 30 detí a 10 vedúcich a pomocných vedúcich. Tábor mal tému „VÝSTUP 

NA VRCHOL“ a rozprávali sme sa o vrchoch, kde sa udiali významné udalosti ako napr. vrch Sinaj, 

Karmel....Na tábore nechýbala ranná rozcvička, piesne, hry, práca v skupinkách, súťaže, hry, táborák, 

turistika, návšteva farmy, mestečka Myjavy, výstup na kostolnú vežu, schladenie výbornou zmrzlinou, či iba 

taký oddych pri pletení náramkov, alebo vybitie poslednej energie  hraním už takmer nočného futbalu, 

samozrejme nočný pochod a mnoho iných pekných aktivít. Deti medzi sebou vytvárajú veľmi pekné 

kamarátstva. Pre nás vedúcich je tento spoločný táborový čas veľmi prínosný, spoznávame sa vzájomne a 

utužujeme vzťahy. Okrem vedúcich besiedky – nie všetkým sa to pre pracovné vyťaženie dá, nám na 

táboroch pomáha aj presbyter Marek Konkuš. 

Iné podujatia v zbore: V novembri sme organizovali „LEGO PÁRTY“ Bolo to celodenné misijné 

podujatie, kde si deti priviedli aj svojich kamarátov, spolužiakov, susedov. Detská misia nám zapožičala veľké 

množstvo lega. Deti si vypočuli príbeh o dvoch staviteľoch, kde jeden postavil svoj život na piesku a jeden 

na skale. Naši kreatívni vedúci im zahrali scénku o tom, ako sa má, či nemá stavať dom...Deti mali následne 

v skupinkách získať stavebné povolenia, čo boli rôzne aktivity, ktoré museli zvládnuť. Nechýbalo chutné 

občerstvenie a tiež Pizza-obed. Po týchto aktivitách deti konečne mohli stavať svoje stavby na pevných 

základoch. Spojením detskej neuveriteľnej fantázie a ich chuti tvoriť vznikli stavby, ktoré nám bolo naozaj 

ľúto rozoberať. Tešili sme sa hojnej účasti. Niektorí rodičia ostali s deťmi a vrátili sa do detských čias stavania 

lega. Spolu sme strávili naozaj požehnaný spoločný sobotný čas. Toto podujatie nám vo veľkej miere 

pomáhali organizovať manželia Konkušovci, ktorí vedú Rodinné Spoločenstvo 

 

DORAST, MLÁDEŽ /KLUB MM/ – ANINKA OTEPKOVÁ 

V roku 2024 sme sa stretávali na mládeži každý piatok o 16:45 s výnimkou prázdnin. Po vzájomnej 

dohode sme čas stretnutí oproti minulému roku trošku posunuli. Počas roka sa medzi nami upevnili 

kamarátstva a spoločne vytvárame skupinku 5 - 10 mladých ľudí. Striedame sa v pripravovaní témy a aktivít 

(ako inšpiráciu si vyberáme knižky od Detskej Misie). Podarilo sa nám nacvičiť čítanie Pašií na Službách Božích 

na Veľký piatok. Mali sme veľmi pekné spätné väzby a veríme, že z tejto služby postupne budujeme tradíciu. 

V januári na ekumenických bohoslužbách a dvakrát na našich Službách Božích sme spievali mládežnícke 

piesne. Taktiež sme s niekoľkými mládežníkmi vytvorili skupinku tzv. “pomocných vedúcich” v detskom 

tábore, ktorý sa konal v Brestovci. Potom sme boli v mládežníckom tábore v partnerskom cirkevnom zbore 

Sázava v Česku. Strávili sme spolu požehnaný čas, navštívili rôzne miesta na Morave a zoznámili sa s miestnou 

pani farárkou a jej rodinou. V podstate podľa nášho vzoru vznikla potom aj myšlienka ísť v októbri na zborový 
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výlet presne na rovnaké miesta. Každoročné seniorátne stretnutie mládeže DNS sa konalo 2krát. V apríli sme 

vycestovali do Levíc a v októbri sme ho organizovali my. Za základ celého stretnutia sme si vybrali 

mládežnícku pieseň „Chameleón“. Na jej námety sme vymýšľali tému a aktivity. Ústrednou témou stretnutia 

bol biblický verš “ A nepripodobňujte sa tomuto svetu, ale premeňte sa obnovením mysle, aby ste vedeli 

rozpoznať, čo je vôľa Božia, totiž, čo je dobré, milé a dokonalé.” (Rímskym 12,2). Rok 2024 sme ukončili 

vianočnou balíčkovou mládežou. 

 

SPOLOČENSTVO EVANJELICKÝCH ŽIEN – IVAN BOŽENÍK, ALENKA PÁNISOVÁ 

Od januára do septembra viedol činnosť spoločenstva žien viedol br. farár. Spoločenstvo sa stretávalo 

príležitostne podľa možností br. farára. Som nesmierne vďačný s. Alenke Pánisovej, ktorá bola ochotná 

vstúpiť do tejto služby. Prajem jej veľa síl, nápadov a tvorivosti a vyprosujem jej od Hospodina múdrosť 

apoštolov. V októbri  sme sa po prázdninovej prestávke opäť stretli. Bolo nás iba 5 žien, napriek tomu sa 

nevzdávame a veríme, že naše spoločenstvo sa rozšíri. A stalo sa. Na ďalšom stretnutí nás bolo oveľa viac. 

Stanovili sme si cieľ, že  si na každom stretnutí určíme tému ktorú prepojíme s vierou v Pána Boha. Založili 

sme tradíciu prečítať príbeh, ktorý je z nášho bežného pozemského života a je spojený s vierou. P. farár 

obohatí naše stretnutia slovom z Písma Svätého. V novembri sme privítali hosťa, sestru Luciu Dovalovú ktorá 

sa venuje modrotlači. V decembri sme zaspomínali na Vianoce nášho detstva, hlavne na ich kresťanské 

prežívanie s našimi rodičmi a starými rodičmi. Zuzka Tancíková nám porozprávala o Vianociach našich 

krajanov v Srbsku. Verím, že naše stretnutia budú zaujímavé a okrem sestier ktoré sa pravidelne zúčastňujú 

našich stretnutí  pribudnú aj dalšie. 

 

SPOLOČENSTVO MLADŠÍCH ŽIEN – MILICA BOŽENÍKOVÁ 

Štatistika: Spoločenstvo mladších evanjelických žien sa stretáva pravidelne vždy 3. Stredu v mesiaci 

o 17:00 v horných priestoroch kostola. Na stretnutí sa stretáva priemerne 6 žien. Sme veľmi rady, že medzi 

nás prichádzajú aj nové ženy a mohli medzi nami nájsť spoločenstvo, kde sa vzájomne povzbudzujeme, 

zdieľame a rozprávame o živote viery, často aj o výchove, vieroučných otázkach, či životných hodnotách, 

ktoré vyznávame a chceme vnášať aj do našich rodín. Spolu sa modlíme za situácie, ktorými prechádzame. 

Témy: Plán tém máme vždy na školský, nie kalendárny rok. Od januára do júna to boli biblické ženy, 

na ktorých životoch sme rozoberali rôzne životné situácie. A v školskom roku 2024/2025 sme začali rozoberať 

10Božích prikázaní. Tu je aspoň krátky prehľad tém: /Január Mária - Zabudni na naplánovaný život - Duch si 

veje, kam chce. Február  Samson a Delila – Ako nebyť zákernou ženou. Marec  Tabita a Lýdia – pripravené 

slúžiť. Apríl  Batšeba - neverná žena ponesie trest. Máj  Rebeka – žena bez hraníc. Jún  grilovačka vo farskej 

záhrade. Júl-August  letné prázdniny. September  Ja som Hospodin, Tvoj Boh, nebudeš mať iných bohov 

okrem mňa! Október  Nebudeš brať meno Božie nadarmo! November  Wellness v Podhájskej. December  

Pamätaj, že máš sviatočný deň svätiť!  

Iné aktivity: V Júni sme spolu strávili príjemný podvečer na spoločnej grilovačke vo farskej záhrade, 

v mesiaci november sme si dopriali spoločný wellness a večeru v Podhájskej. V decembri sme boli spolu na 

vianočných trhoch a pri dobrom punči strávili príjemný večer. 

 

SPOLOČENSTVO MUŽOV – JÁN HUBA 

Spoločenstvo mužov sa schádza poslednú stredu v mesiaci o 18.00 (s výnimkou prázdnin) v 

priestoroch zborového centra. Navštevuje ho 15 - 20 bratov rôznych vekových kategórií. Radi medzi nás 

chodia i priatelia z ekumény. Väčšinou prijme pozvanie zaujímavý hosť, prípadne prednáškou poslúži br. farár 

Boženík. 1 - 2 stretnutia sa konajú mimo zborových priestorov. V roku 2024 sme prijali pozvanie pomocného 

biskupa Nitrianskej diecézy P. Beňa. Predstavili nám verejnosti neznáme zákutia Nitrianskeho hradu. Na 

stretnutiach je vždy veľmi dobrá atmosféra vzájomného zdieľania sa, spoločných modlitieb a spevu piesní z 

nášho spevníka. Príjemným spestrením sú piesne z repertoáru nášho organistu D. Kovarčíka. Na perkusných 
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nástrojoch ho sprevádza J. Císar. Každé stretnutie končíme občerstvením, ktoré zabezpečí niektorý z bratov. 

Často sú to kulinárske špeciality brata I. Kuhna. Veríme, že Hospodin bude naďalej svojou milosťou 

požehnávať naše stretnutia. Poteší nás každý brat, ktorý si nájde cestu medzi nás. Prijmite naše pozvanie a 

sledujte fotografie z našich stretnutí na facebookovom profile ECAV Nitra. 

 

OTECKOVIA – ONDREJ PROKSA 

Pokoj vám zanechávam, svoj pokoj vám dávam, nie ako svet dáva, vám ja dávam. Nech sa vám 

nermúti srdce a nestrachuje! Ján 14:27 SLB 

Rok 2024 priniesol v skupinke oteckov veľa inšpiratívnych stretnutí. Venovali sme sa témam, ktoré 

nám slúžili na posilňovanie ducha a budovanie našej viery. Navzájom sme sa motivovali bojovať boj viery v 

našich rodinách či pracovnom prostredí. V roku 2024 sme zaviedli tzv. náladomer - koliečko nálady. Na 

začiatku každej skupinky si dáme koliečko, kde má každý povedať ako sa má na stupnici od 0 (veľmi zle) po 

10 (veľmi dobre). Sme radi, že vzájomné puto medzi nami sa posilňuje aj mimo stretnutí – rodinné akcie v 

rámci spoločenstva ROS, spoločný floorbal či pravidelné „kávy po kostole“, kde viacerí oteckovia pomáhajú 

pri organizácii. V lete sme po káve po kostole zorganizovali aj letnú grilovačku spolu s celými rodinami. 

Medzi dôležité udalosti, ktoré si budeme pamätať dlho, patrili aj Valentínke palacinky, ktoré sme mali 

v rámci skupinky vo februári (14.2.). Termín skupinky vychádzal presne na Valentína a rozhodli sme sa, že 

pôjdeme do neďalekej palacinkárne, kde sa pozdieľame o živote v našich rodinách a o tom, čo aktuálne 

žijeme. V apríli sme sa rozprávali o „dôkaze lásky“. Pán Ježiš dal Tomášovi dôkaz, že je živý. Zamýšľali sme 

sa aké dôkazy lásky a viery dávame Pánu Bohu že v neho veríme a že ho nasledujeme a tiež svojim blízkym, 

že ich milujeme a že sme tu aj pre nich. Na júnovej skupinke sme nakupovali a následne aj pripravovali 

krabice požehnania pre Ukrajinu. Následne nás spolu s našimi deťmi čakala vytúžená odmena – pizza. 

Medzi ciele našej skupinky v rámci zboru patrí aj zapájanie sa do života zboru a praktická pomoc. 

Preto sme v septembri zorganizovali v rámci skupinky brigádu, kde sme čistili radiátory v kostole. Ďalším 

cieľom je prepájať spoločenstvá navzájom. V októbri sa nám podarilo spojiť skupinku mužov s oteckami, kde 

sme mohli spoločne privítať hosťa br. farára Michael Rassmussen z Dánska, ktorý nám predstavil jeho cestu 

viery a tiež ako žijú evanjelici v Dánsku. 

V rámci novembrovej skupinky sme premýšľali nad tým ako vieme posilňovať našu vytrvalosť zároveň 

tým prejaviť Bohu úctu a rešpekt. A preto sme si vymysleli “40-ďnovú výzvu do Vianoc” ako príprava na 

Vianoce počas adventu. Vybrali sme si rôzne spôsoby – pravidelná rozcvička každý deň, počúvanie podcastov 

Tesnou bránou, pôst od sladkosti či denný plán modlitieb. Najzaujímavejšia bola výzva – každý deň zavolať 

jednému známemu/kamarátovi s ktorým ste neboli dlho v kontakte a zaujímať sa o neho a potešiť ho. 

 

RODINNÉ SPOLOČENSTVO – MANŽELIA MAREK A JARKA KONKUŠOVCI 

V roku 2024 sa rodinné spoločenstvo stretlo 9x. V januári sme sa rozprávali na tému „Buď ako Daniel“. 

Pripomenuli sme si vlastnosti, v ktorých je nám Daniel príkladom – predovšetkým vernosť, oddanosť, 

poslušnosť, odvaha. Vo februári nás tradične čakala téma k Národnému týždňu manželstva: „Vitamíny pre 

vzťah“. Každý vzťah potrebuje dostatočný a pravidelný prísun vitamínov, aby mohol správne fungovať. 

Spoločne sme pomenovali a diskutovali o základných „vitamínoch“ pre vzťahy. V marci si manželia 

Boženíkovci pre nás pripravili  veľkonočné posolstvo s množstvom aktivít pre deti a objavovali sme spolu 

„Tajomstvo veľkonočných vajíčok“. Nechýbali ani tvorivé dielne, kde sa do výroby spolu s deťmi pustili aj 

rodičia. V apríli sme privítali medzi nami manželov Mrázových, ktorí nám porozprávali svedectvo viery a jej 

aplikácie v živote svojej rodiny. Rodinnú víkendovku v Hronci sme absolvovali v máji. Zúčastnilo sa jej päť 

rodín.  Okrem kvalitne stráveného spoločného času pri hrách a v prírode, sme diskutovali o téme 

„Podobenstvo o rozsievačovi“. Školský rok sme ukončili v júni grilovačkou vo farskej záhrade. Nový školský 

rok sme zahájili v septembri témou „Moc modlitby rodiča“, ktorou sme pokračovali aj v októbri. Zároveň sme 
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si spravili výlet na zrúcaninu Oponického hradu. Rodinné spoločenstvo spolu s tímom vedúcich besiedky v 

novembri pripravilo pre deti misijné podujatie LEGO párty, ktorého sa zúčastnilo okolo 30 detí.  

Ďakujeme Pánu Bohu za možnosť stretávať sa v kruhu veriacich priateľov a rodín ako aj za nových 

členov, ktorí môžu navštevovať toto spoločenstvo. Ďakujeme aj Ivonke Jančo, ktorá sa počas rodinného 

spoločenstva venuje našim deťom. V duchu verša z Ev. podľa Matúša 18, 20: „Lebo kde sú zhromaždení 

dvaja alebo traja v mojom mene, tam som ja medzi nimi,“ srdečne medzi seba pozývame aj ďalšie mladé 

rodiny! 

 

NITRIANSKY EVANJELICKÝ SPEVOKOL – DANICA BOBČEKOVÁ 

V uplynulom roku 2024 naše spoločenstvo sa vrátilo  k tradičnému novoročnému stretnutiu  , aj 

bývalých členov spevokolu. Pri družnom rozhovore si schuti zaspievali piesne , ktoré s radosťou spievali v 

minulosti. Spevokol naďalej pracuje pod vedením Mgr. Márie Mišunovej. Stretávame sa pravidelne v utorok 

o 16,30 hod  1x týždenne / okrem letných prázdnin /. Toho času máme v spevokole 21 členov . Tešíme sa  , 

že naše spoločenstvo sa rozrástlo o 5 členov. V uplynulom roku sme poslúžili všade tam , kde môžeme 

prispieť k slávnostnej atmosfére. Šesť krát sme počas SB poslúžili piesňami duchovného charakteru  

7. júna 2024 sme sa zúčastnili Festivalu CANTATE v koncertnej sále Župného domu, organizátorom 

je Krajské osvetové stredisko v Nitre. 15.9.2024 sa v Bátovciach spevokol zúčastnil Seniorálneho dňa, ktorý 

bol zameraný na 60. výročie založenie DNS, privítali sme vzácnych hostí z Nemecka a Srbska. Popoludní sme 

sa zúčastnili tradičného stretnutia spevokolov DNS. Na záver stretnutia sme zaspievali určenú pieseň 

spojených spevokolov na oslavu Božiu. Tradične sme 5.10.2024 v našom chráme privítali Festival chrámovej 

piesne ZD / organizovanú Západným dištriktom / ECAV.Na festivale sa zúčastnilo 9 spevokolov. Touto cestou 

chcem poďakovať všetkým, ktorí prispeli pomocou formou občerstvenia, alebo inou službou k zdarnému 

priebehu Festivalu duchovnej piesne. V závere roku sme si pripomenuli na SB 10. výročie úmrtia našej bývalej 

dirigentky Katiny Kuhnovej. Pri tejto príležitosti boli oslovení predošlí členovia spevokolu a zaspievali sme 2 

piesne Svetlo a Toľko dôvodov. Pieseň potešuje, spevom chceme vyjadriť radosť, či žiaľ. „Kto spieva , dvakrát 

sa modlí“. Tešíme sa z nového oblečenia, pre ženy, za čo ďakujeme nášmu CZ za sponzora. Žijeme v nádeji, 

že privítame nových členov spevokolu, ktorí preukážu lásku k spevu, ale predovšetkým k Pánu Bohu , ako aj 

nadšenie pre túto službu v CZ. Ďakujeme všetkým bratom a sestrám v CZ za priazeň počas celého roka. 

 

JARNÉ A JESENNÉ STRETNUTIA NAJSTARŠÍCH ČLENOV ZBORU 

 Stretnutia seniorov sa stávajú mimoriadne populárne. Dokonca sme zaznamenali nárast účasti, čo 

nás veľmi teší. Milá a pekná je zároveň obrovská pozornosť a láskavosť, ktorú pri týchto stretnutiach môžeme 

pozorovať. Mimoriadna pohostinnosť je najmä vďaka ochote mnohých, ktorí prispievajú slaným a sladkým 

pečivom či chutnými nápojmi. Naším cieľom naďalej zostáva povzbudiť najstarších členov zboru k Službám 

Božím, k Večeri Pánovej a k spoločenstvu pri prestretom stole. Ďakujeme pracovníčkam zborovej diakonie, 

že prevzali kompletnú zodpovednosť za obsluhu a prípravu stretnutia. V roku 2024 sa podarilo zorganizovať 

stretnutie seniorov dvakrát, a to v jarnom termíne 27. mája a v jesennom termíne dňa 24. novembra.  

 

MODLITEBNÉ SPOLOČENSTVO – OTVORENÁ VÝZVA 

Bratia a sestry ,aj v tomto roku predkladám ako otvorenú výzvu a pozývam do služby kohokoľvek 

z vás, kto by bol ochotný spolu so mnou bdieť na pravidelných stretnutiach pri modlitbách. Zmyslom takéhoto 

stretnutia by boli spoločné rozhovory, piesne a hlavne štruktúrované prosby za konkrétne potreby cirkevného 

zboru. Nemáme predstavu ani o konkrétnom programe, dni ani konkrétnom čase. Bol by som však veľmi rád, 

ak aby sa i v našom zbore našla skupina modlitebníkov, ktorí by venovali svoj čas prosbám za iných a pre 

iných. Hovorí sa, že „Kvalitný duchovný život sa začína na poriadnych a vytrvalých modlitbách. Ešte viac 

dosvedčuje tento fakt Božie slovo z Listu Jakuba 5,16: „Preto si vyznávajte navzájom hriechy a navzájom sa 

modlite za seba, aby ste sa vyliečili. Mnoho zmôže v účinkoch modlitba spravodlivého.“ 
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OSTATNÉ ZBOROVÉ AKTIVITY A PODUJATIA S ÚČASŤOU NÁŠHO ZBORU 

Tak, ako som avizoval v správe za rok 2023, otváram novú kapitolu vnútro-misijných aktivít 

cirkevného zboru. Tieto stretnutia tiež budujú naše spoločenstvo, bolo by preto vhodné ich samostatne 

spomenúť a tiež im venovať osobitnú pozornosť. 

 

PASCHÁLNA VEČERA 

Inšpiratívnym večerom bola Paschálna večera. Podujatie, na ktorom sme si pripomenuli židovské 

tradície ďakovnej večere za vyslobodenie z Egyptského otroctva sa konalo 27. marca. Misijný program 

z angličtiny preložil br. Peter Szabo. Večer obsahuje vysvetlenie jednotlivých náležitostí židovskej večere, 

ktoré sú doplnené udalosťami zo života Pána Ježiša Krista. V ňom je naplnenie všetkých očakávaní, ktoré si 

židovský ľud pripomínal aj v tejto slávnostnej večere. 

Touto cestou sa chcem poďakovať br. Petrovi Szabovi a Ivanovi Kuhnovi, ktorí spolu so mnou viedli 

organizáciu večere. Mojej manželke a s. Szabovej ďakujem za organizáciu stolov a výzdobu a br. Vachovi 

ďakujeme za dar pečeného baránka, ktorý bol vyvrcholením sviatočnej večere a pohostenia. Ďakujeme aj br. 

Rákošimu a Kuhnovi za porciovanie a obsluhu. Ďakujeme aj sestrám, ktoré napiekli typické pečivo. Túto 

večeru dávame do širokého povedomia a verím, že sa nám podarí zorganizovať toto podujatie aj v roku 2025. 

 

SENIORÁTNE STRETNUTIA 

 Aj náš cirkevný zbor sa zapojil či spolupodieľal v roku 2024 na rôznych seniorálnych aktivitách. 

Stretnutie mládeže sa na jar konalo v Leviciach a jesenné stretnutie sa konalo v našom CZ ECAV Nitra, ktoré 

zorganizovali naši mladí. 

 Prehliadka spevokolov sa uskutočnila v Bátovciach v rámci seniorálneho dňa. Náš cirkevný zbor 

organizoval aj stretnutie rodín, na ktoré boli prizvané aj spoločenstvá zo seniorátu. Rodiny sa stretávajú 

v Kalnej a Leviciach. Z hudobnej spolupráce sa tešíme s rodinou Bosákovou z Diakoviec, ktorá so mnou a so 

s. Annou Otepkovou či so s. Danielkou Račkovou viackrát poslúžili na seniorálnych stretnutiach. Mnohé 

prípravy a nácviky prebiehajú počas roka v našom kostole v Nitre. 

 V našom kostole sa mala konať aj súťaž Duchovná pieseň, nakoľko sa však do súťaže zapojili len deti 

z Nesvád a z Diakoviec, stretnutie sa presunulo z organizačných dôvodov do Nesvád. 

 

LEGO PARTY PRE DETI 

Dňa 23. novembra zorganizovali pracovníci detskej besiedky aj s pomocou dobrovoľníkov LEGO párty. 

Išlo o zaujímavý projekt, ktorého cieľom bolo pripraviť misijné dopoludnie pre deti z nášho mesta. Cieľom 

bolo osloviť aj ostatné deti z nášho zboru. Milo nás prekvapilo, keď sa do celodennej aktivity zapojilo takmer 

30 detí spolu s rodičmi. 

Každé dieťa z detskej besiedky dostalo malú úlohu pozvať svojho kamaráta či spolužiaka a v rámci 

vyučovania na školách sme pozývali deti zo škôl propagačnými materiálmi. Pre deti bol pripravený bohatý 

program, rôzne súťaže a napokon spoločné stavanie lega. Lego vo veľkých boxoch zapožičala Detská misia. 

Celá téma stretnutia sa niesla v duchu podobenstva o staviteľoch a biblickú tému si pripravil br. farár. 

Cirkevný zbor zabezpečil pre všetkých účastníkov pohostenie. Veľmi nás teší, že rodičia detí 

zareagovali a venovali milodary na úhradu takmer všetkých nákladov. 

Ďakujem za takúto iniciatívu a snahu o misiu aj medzi ostatnými deťmi. Verím, že toto stretnutie bola 

prvá lastovička a našou snahou a že bude aj väčšia snaha o zapojenie do služby Evanjelia a pozývanie ľudí 

okolo nás. Boli by sme radi, ak by sa naša nádej a viera rozšírila ďalej ako do bezprostrednej služby našim 

rodinám a nám samotným. 
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ZBOROVÝ VÝLET 

V dňoch 11.-13. októbra sme sa vydali na návštevu partnerského zboru v Sázave. Za pomoc pri 

organizácii výletu ďakujem mojej manželke Milici Boženíkovej. Tiež vyslovujem obrovské poďakovanie 

spoločnosti INCAR, vďaka ktorej môžeme organizovať tieto zborové výlet minimálne s 30-40% úsporou oproti 

trhovým cenám. 

Odchádzali sme v piatok skoro ráno, aby sme navštívili zaujímavé mestečko Polná, kde sme spoznali 

hradné múzeum, ale predovšetkým židovskú synagógu a dodnes zachovanú židovskú štvrť. Obed sme 

absolvovali v modernej miestnej pivárni. Podvečer sme sa presunuli do Hasičského hotela v Přibyslave, kde 

sme takmer na deň presne navštívili pamätník Jána Žižku pri 600.výročí jeho úmrtia. Podvečer sme spoločne 

spoznali históriu partnerstva v Sázave, kde sme mali posedenie s domácimi cirkevníkmi. V sobotu sme 

navštívili Ždár nad Sázavou s unikátnym zámockým múzeom, kláštorom a kostolom Jána Nepomuckého, 

ktorý sa týči nad mestom. Obed sme absolvovali v Novom meste na Morave, kde nás privítal domáci cirkevný 

zbor. V nedeľu po spoločných Bohoslužbách s dialogickou kázňou sme strávili čas pri obede so všetkými 

cirkevníkmi v Sázave. 

Verím, že tento čas si užili aj účastníci zájazdu a okrem priateľstiev nám priniesol aj nové zážitky. Tí, 

ktorí chcete zažiť niečo nové a túžite spoznať nové miesta, ich duchovné kultúrne a historické pozadie, 

pozývame vás v októbri na spoločný zborový výlet. 

 

SENIORÁTNY DEŇ V BÁTOVCIACH 

Dňa 15. septembra sa konali slávnosti 60. výročia založenia Dunajsko-Nitrianskeho seniorátu. I tu 

ďakujeme spoločnosti INCAR za ich dopravu a pomoc. Zaujímavosťou bola skutočnosť, že v tento deň sa 

konali služby Božie iba kostole Bátovciach, kde sa stretli všetci členovia seniorátu. Teším sa, že sa i náš 

cirkevný zbor húfne pridal a napriek katastrofickým predpovediam počasia sme mohli prežiť požehnaný deň. 

Počas seniorálneho dňa sa konala i prehliadka spevokolov, na ktorom nás zastupoval aj náš cirkevný 

zbor. Chcel by som sa zvlášť poďakovať bratom a sestrám i domácim viery v Bátovciach, ktorí prispeli 

finančne, ale tiež sladkým a slaným pečivom. Bolo výborné vidieť, že cirkevné zbory dokážu aj v dnešnej 

dobe spolupracovať a navzájom sa podporovať 

 

EVANJELICKÝ DEŇ V RUŽOMBERKU, BOHOSLUŽBY NA BRANČI, 

DEŇ DIŠTRIKTU V HALUZICIACH 

V roku 2024 sme sa aj z nášho cirkevného zboru vydali na jednodňové krátke výlety a stretnutia 

organizované vyššími cirkevno-organizačnými jednotkami. Za spomienku stojí Evanjelický deň v Ružomberku, 

na ktorý sme cestovali spoločne s posádkou z Diakoviec a Zlatých Moraviec. Stretnutie Evanjelikov sa konalo 

23. júna. 5 júla sa už tradične konali služby Božie na Branči. S týmto výletom je už tradične spojené posedenie 

u s. Ravingerovej na Andači, ktorá vždy s láskou privíta všetkých účastníkov. 

Určite stojí dosť námahy podujatia pripraviť, zorganizovať, ale dobre nám padne, keď sa môžeme aj 

my niekam spoločne vybrať. Je čas sa pozhovárať a prebrať naše životné príbehy a udalosti. Milé boli aj 

rozličné príležitosti v našom zbore. 

 

NÁVŠTEVY A PARTNERSTVÁ CIRKEVNÉHO ZBORU NITRA 

Veľmi pekne o zahraničných partnerstvách hovoril br. farár Axel Rickelt, ktorý poukázal na to, že 

v časoch agresie je dobré, aby sme sa vzájomne poznali. „Je mimoriadne dôležité, aby sme my aj naše deti 

vedeli povedať, že na Slovensku sú naši kamaráti, priatelia. Poznáme ich a oni zas nás.“ 

V roku 2024 sa uskutočnili viaceré partnerské návštevy. Začiatkom mája sme na krátko s rodinou 

navštívili pani farárku Hatajovú s rodinou v Sázave. Po spontánnom rozhovore sme sa odhodlali s rodinou 

vycestovať do Sázavy a opýtať sa na možnú spoluprácu. Podarilo sa nám zorganizovať termíny a v lete sme 
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cestovali s našou mládežou na návštevu. Spoznávali sme okolie a spoločne trávili čas pri Božom Slove. 

V októbri sa zas uskutočnil zborový výlet, o ktorom sa dočítate v samostatnom bode. 

 Naši nemeckí partneri nás navštívili v dňoch 13.-16. septembra, kedy sme prijali delegáciu z Kirchheim 

Unter Teck. 4 hlavní predstavitelia prijali pozvanie na 60. výročie seniorátu, ubytovaní však boli v Nitre. 

Ďakujem bratovi Vachovi a bratovi Jančovicovi za pomoc, vedenie, sprevádzanie a spoločné trávenie času. 

Prežili sme požehnané chvíle. Navštívili Zlaté Moravce, Topoľčianky, Machulince, Jabloňovce, Bátovce 

a spoločnú večeru s predsedníctvom seniorátu sme absolvovali vo vinárstve v Cetíne. 

 O niekoľko dní neskôr sme prijali návštevu manželov Swansonovcov z Naperville, ktorí boli na svadbe 

Adama Eľka. Následne požiadali aj o krátku návštevu v Nitre. Ďakujem rodine Pánisovej za zabezpečenie 

dopravy a tiež všetkým, ktorí bezprostredne venovali čas našim priateľom z USA. 

 14.-17. októbra sme privítali brata farára Michaela Rassmusena z Dánska, ktorý na spoločenstve 

mužov priblížil život cirkvi v Dánsku. Zároveň poslúžil na seniorálnej pastorálnej konferencii, ktorá bola 

v Nitre. Je pozoruhodné ako zdieľame tú istú tradíciu vieru, silu Evanjelia a zdieľame spoločné Bohoslužby. 

Zároveň žijeme v odlišnom kontexte, odlišnej kultúre. 

V tomto roku sme prijali aj návštevy cirkevných zborov z našej ECAV a to konkrétne cirkevníkov zo 

Starého mesta a potom tiež spojený výlet cirkevných zborov z Novohradu. Boli to krátke jednodňové výlety 

do Nitry, v rámci ktorých bratia a sestry navštívili aj kostol. Pre hostí sme vždy pripravili drobné pohostenie 

s posedením pri kávičke a krátko sme im priblížili život cirkevného zboru. Mali sme aj krátku návštevu 

záhradníckeho spolku z Nadlaku v Rumunsku, ktorí prišli na návštevu a stretnutie záhradkárov. 

 

KONCERTY ECAV NITRA – KULTÚRA PRE VŠETKÝCH 

Nedávno som dostal spätnú väzbu na koncert pri sviečkach. „Taký máte pekný kostol. Bola som na 

koncerte pri sviečkach, bola tam pekná atmosféra, ten kríž je úžasný. Jaj tak som si tam oddýchla, bolo to 

úplne iné, ako na iných koncertoch.“ Po vianočnom koncerte Katky Koščovej sa ku nám prihlásila „Spievanka“, 

že by aj ona mala rada koncert v našom kostole. Onedlho na to sa ozvali zo základnej umeleckej školy 

v Leviciach a neskôr prejavili záujem o koncerty zo spoločnosti Moonlight, ktorí robia koncerty pri sviečkach. 

Už tradične sa v mesiaci máj konal festival Ars Organi. Na sviatok Petra a Pavla pri príležitosti 

vďačnosti za vykonaný servis hudobným koncertom „otestovala“ kvalitu opravy s. Mária Plšeková, ktorá 

odohrala vynikajúci koncert, ktorý bol spojený aj s drobným občerstvením. 

21. novembra sériu adventných a vianočných koncertov odštartoval br. Dušan Havrilla. Svojou 

modernou a populárnou kresťanskou tvorbou priniesol aj do nášho chrámu nový pohľad na kresťanskú 

hudbu, ale aj stvárnenie piesní. Tešíme sa, že sa br. Dušan s manželkou prihlásili do nášho zboru a ďakujeme 

za službu na gitare počas služieb Božích. 

1. decembra sa uskutočnil koncert br. Janka Siromu, ktorý bol spojený aj s adventným posedením. 

8.12. sa konal koncert Petra Ševčíka speváka zo skupiny La Gioia s orgánovým sprievodom br. Mareka 

Štrbáka. Oba koncerty boli spojené aj s pohostením, ktoré pripravili členovia zborového presbyterstva. 

9. decembra mal koncert akademický spevácky zbor UKF a 11. decembra bol koncert pedagógov 

a učiteľov ZUŠ Rosinského. Adventné obdobie zakončil koncert Márie Podhradskej s kapelou, ktorý bol 

mimoriadne príjemný a mnohí si pochvaľovali príjemnú atmosféru spojenú s úprimným svedectvom o Pánu 

Bohu a živej viere. 

V decembri sa konal prvý koncert pri sviečkach v rámci koncertov Moonlight. Na tieto koncerty 

poskytujeme kostol ako prenájom priestorov a organizátor má záujem usporiadať dva koncerty mesačne. 

Veríme, že si ľudia nájdu aj počas týchto koncertov odpočinutie duše. 

 

FESTIVAL CHRÁMOVEJ PIESNE ECAV NA SLOVENSKU 

Dňa 5. októbra sa už po druhýkrát konal festival Evanjelických zborov u nás v Nitre. Tohto festivalu 

sme sa zúčastnili aj my s naším zborovým spevokolom. Poďakovanie patrí všetkým členom zboru, ktorí 
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podporili aj toto podujatie sladkým a slaným pečivo. Prehliadky sa zúčastnilo 9 zborov a spolu sme registrovali 

približne 200-250 účastníkov. 

Zaujímavým príbehom bol spevokol zo starého mesta z Bratislavy. Usadili sa v detskej besiedke, 

zobrali si kávu a čaj. A keď už naši chceli upratovať a pomaly zatvárať kostol, speváci z Bratislavy sa smiali, 

debatovali a nechcelo sa im ísť domov. 

Môžete si o tom myslieť svoje, ale na druhej strane je zaujímavé, že si našli čas, aby sa porozprávali 

o tom, kto ako spieval, čo bolo dobré a čo zlé. Je na zamyslenie, či nežijeme pod zhonom. Rýchlo prísť, 

vybaviť v kostole čo treba a utekať domov.  

ŠTATISTIKA CIRKEVNÉHO ZBORU 

Počet členov 

Kartotéka k 31.12.2023 1289 

Kartotéka k 31.12.2024 1296 

V tom 
Platiaci CP 707 

Neplatiaci CP 582 

Sčítanie (v roku 2021) 2538 

Krsty 

Spolu 17 

Chlapci 12 

Dievčatá 5 

Dospelí 0 

Konfirmácia 

Spolu 17 

Chlapci 4 

Dievčatá 3 

Dospelí 10 

Sobáše 

Spolu 4 

Evanjelické 0 

Zmiešané  4 

Požehnanie manželstva 

Spolu 0 

Evanjelické 0 

Zmiešané  0 

Pohreby 

Spolu 17 

Muži 10 

Ženy 7 

Deti do 7 rokov 0 

Do/Zo zboru 
Prihlásení 7 

Odhlásení  0 

Vstup/Výstup ECAV 
Vstup 0 

Výstup 0 

Presbyterstvo 
Počet členov 25 

Zasadnutia 11 

Večera Pánova 

Celkom 1757 

Chrám 

Muži   632 

Ženy   1106 

Spolu   1738 
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Doma 

Muži   4 

Ženy   3 

Spolu   7 

Nemocnice, sociálne zariadenia a iné 

Muži   5 

Ženy   7 

Spolu   12 

Hlavné služby Božie (SB) 

Počet za rok 101 

Priemerná účasť 155 

Online 0 

Sviatky (účasť) 

1. sviatok vianočný 252 

1. sviatok 

veľkonočný 224 

1. sviatok 

svätodušný 170 

Štedrý večer 677 

Pamiatka 

reformácie 45 

Nedeľné nešporné a večerné SB 
Počet za rok 0 

Priemerná účasť 0 

Stredtýždňové SB 
Počet za rok 36 

Priemerná účasť 11 

SB v nemocniciach, sociálnych 

zariadeniach a iných zariadeniach 

Počet za rok 5 

Priemerná účasť 8 

Pôstne a adventné večierne 
Počet za rok 9 

Priemerná účasť 12 

Mládežnícke SB 
Počet za rok 0 

Priemerná účasť 0 

Deti - detská besiedka 
Počet za rok 35 

Priemerná účasť 20 

Dorast - stretnutia 
Počet za rok 25 

Priemerná účasť 7 

Mládež - stretnutia 
Počet za rok 0 

Priemerná účasť 0 

Tábory pre deti a mládež - denné 
Počet dní 0 

Počet účastníkov 0 

Tábory pre deti a mládež - pobytové 
Počet dní 9 

Počet účastníkov 50 

Biblické hodiny 
Počet za rok 33 

Priemerná účasť 7 

Ženy - stretnutia  
Počet za rok 8 

Priemerná účasť 13 

Muži - stretnutia  Počet za rok 9 



22 

Priemerná účasť 20 

Iné skupinky - stretnutia (mamičky, 

dôch., vysokoškoláci, páry a pod.) 

Počet za rok 43 

Priemerná účasť 80 

Rodiny - stretnutia 

Počet za rok 10 

Priemerná účasť 21 

Počet skupiniek 1 

Modlitebné spoločenstvo 
Počet za rok 0 

Priemerná účasť 0 

Modlitebné týždne 
Počet za rok 2 

Priemerná účasť 150 

Iné príležitostné podujatia CZ 

(zborové dni, výlety a iné) 

Počet za rok 10 

Priemerná účasť 40 

Spevokol 
Počet skupín 1 

Počet členov 23 

Hudobné skupiny 
Počet skupín 0 

Počet členov 0 

Pastoračné návštevy 
Počet za rok 15 

Počet kňazov 1 

 

ADMINISTRATÍVNA A SOCIÁLNO-MEDIÁLNA ČINNOSŤ 

 

KARTOTÉKA 

V roku 2024 sme pokračovali so spracovávaním nových dotazníkov ECAV Nitra. Do tohto času máme 

475 dotazníkov. Na základe týchto bola vytvorená aj emailová databáza členov CZ. Počet zaevidovaných 

členov k 31.12.2024 – 1296 /1309 ďalší prihlásení po termíne uzávierky/. Z počtu členov CZ 1296: ženy - 

717, muži - 572. 

V roku 2024 si cirkevný príspevok zaplatilo k 31.12.2024 – 707 členov /spolu 713, keďže 6 si ešte 

doplatili v neskoršom termíne/. Je to takmer o 150 viac oproti minulému roku. Úspech možno hľadať za 

osobným oslovovaním, i telefonickou komunikáciu s. Števkovej a tiež pravidelné zasielanie emailov 

a informovanie o živote CZ. V roku 2024 však evidujeme i 582 neplatičov CP. Za každého odvádzame do 

fondu finančného zabezpečenia takmer 8 eur čo je spolu 4656 eur. V momentálnej situácii nie je v cirkevno-

právnom predpise, čo s takýmito neplatičmi. Pri ich žiadosti o cirkevný úkon musia doplatiť spätne 5 rokov 

poplatok cirkevného príspevku.  

Za pomoc pri výbere cirkevného príspevku ďakujeme s. Márii Števkovej a s. Grétke Černákovej, ktoré 

každú nedeľu 30 minút pred začatím Bohoslužieb ochotne prichádzajú a sú k dispozícií všetkým členom 

zboru. Za ich pravidelnú službu im ďakujeme a sú pre nás všetkým príkladom toho, čo znamená „Pamätaj, 

že máš sviatočný deň svätiť“. Mnohí začali využívať aj úhradu CP prevodom na účet. Na zasadnutí zborového 

presbyterstva sme riešili aj potvrdenie pre týchto platcov. Momentálne sme neprišli ku konsenzu, ale veríme, 

že v roku 2025 nájdeme riešenie tejto situácie.  

 

PRI-OD / HLÁSENÍ ALEBO V-VY / STÚPILI 

V tomto roku evidujeme 7 prihlásených členov do CZ. Jednalo sa najmä o bratov a sestry, ktorí sa prihlásili 

z iných CZ. Dlhodobo žijú v Nitre, alebo sa presťahovali a rozhodli sa byť členmi nášho CZ. 
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ELEKTRONICKÝ INFORMAČNÝ SYSTÉM – EIS EVIDENCIA ČLENOV 

V roku 2024 sme museli nanovo pristúpiť k zadávaniu členov. V pôvodnej databáze pre program EIS 

sme mali zaevidovaných 890 členov od ktorých sme mali čiastkové údaje. Pri aktualizácii kartotéky boli tieto 

údaje rozhádzané. Aj po dohovore s technickou podporou zo strany ECAV na Slovensku sme museli pristúpiť 

ku manuálnej kontrole všetkých údajov. 

V novej kartotéke evidujeme už len nové Evidenčné listy. V súčasnosti ich máme v počte 475 

a prosíme všetkých členov o pomoc pre doplnení informácií o 1296 členoch nášho zboru. Prosíme a žiadame 

všetkých členov CZ, ktorí ešte nevyplnili a neodovzdali evidenčný list, aby tak urobili. 

 

REGISTRATÚRNY DENNÍK 

V roku 2024 sme evidovali v registratúrnom denníku došlú a odoslanú poštu vrátane faktúr. K 

31.12.2024 evidujeme 121 záznamov – z toho 100 je došlá pošta a 21 odoslaná pošta. Sestra účtovníčka si 

vedie evidenciu faktúr samostatne. Naplno je využívaná i mailová schránka farskyurad@ecavnr.sk, ktorú 

využíva na komunikáciu i ECAV, kde sa už upustilo od zasielania listovej dokumentácie. V rámci cirkvi teda 

prebieha komunikácia viac-menej už len elektronicky a iba podstatné dokumenty sa ukladajú do evidencie. 

Podobne je to aj so štátnymi orgánmi, ktoré komunikujú cez portál slovensko.sk. Komunikácia zo 

štátom a mestom tiež spadá pod elektronickú komunikáciu a niekedy je náročné zastrešiť štyri právnické 

osoby a riešiť všetky náležitosti naraz. Na základe skúseností sa snažím aj našich partnerov upozorniť na 

skutočnosť, že administratívne náležitosti dokážeme vyriešiť len postupne po ukončení služobných 

povinností. 

Dokumenty, ktoré podliehajú archivácii sú tak zhromaždené v archíve pri kancelárii a tiež v miestnosti 

sakristia. Aj v roku 2024 v cirkevnom zbore vypomáhala na Dohodu o brigádnickej činnosti študentka 

obchodnej akadémie Anna Otepková. Všetku poštu, administratívne náležitosti, spravovanie webu, emailovú 

komunikáciu, vedenie evidencie zvládame práve vďaka tejto výpomoci. 

 

VEDENIE MATRÍK A ŽIADOSTI O VÝPISY Z MATRÍK 

Ako CZ spracovávame osobné údaje a tie zapisujeme do matrík v zmysle aktualizovaného GDPR ECAV 

Nitra. Napriek novému programu EIS však musíme údaje spracovávať do kartotéky a matriky v papierovej 

i elektronickej podobe, čo spôsobilo „dvojitú robotu.“ Nevieme dokedy bude trvať tento prechodný stav 

a veríme, že sa v najbližších obdobiach o tomto finálne rozhodne. Súčasťou agendy je aj vybavovanie výpisov 

z krstov alebo konfirmácií, ktoré spracovávame na základe písomnej žiadosti členov zboru. 

 

ÚČTOVNÁ EVIDENCIA 

Účtovnú evidenciu viedla v roku 2024 s. Magdaléna Šeböková. S. účtovníčka viedla účtovníctvo zboru 

a správu miezd pre diakoniu. Tak ako po minulé roky aj v roku 2024 jej bola vyplatená mesačná odmena vo 

výške 400 eur podliehajúca dani a odvodom. Účtovanej evidencie Občianskeho združenia pri CZ sa vzdala 

a túto činnosť za ostatné dva roky viedol br. farár. K 31.12.2024 jej skončila dohoda o vykonaní práce a nová 

dohoda nebola uzavretá. Za jej dlhoročnú činnosť a evidenciu účtovníctva jej ďakujeme a vyprosujeme jej 

veľa zdravia a Božej milosti. 

Zborové presbyterstvo sa zaoberalo obsadením uvoľneného miesta a začiatkom roka bola do tejto 

činnosti oslovená s. Elena Matkovičová. Bude fungovať ako externá účtovníčka. Všetky podklady budú 

pripravené na farskom úrade a jej úlohou bude viesť účtovnú evidenciu, mzdovú politiku, prípravu uzávierok 

a daňové povinnosti a ostatné náležitosti vo vzťahu k štátu a cirkvi. 

Pokladníkom cirkevného zboru je br. kantor Dušan Kovarčík, ktorý svoju službu vykonáva bez nároku 

na odmenu. Zapisuje a vedie knihu ofier a vykonáva potrebné operácie v hotovosti, kontakt s bankou a tiež 

eviduje hotovostné operácie zborovej diakonie. 

mailto:farskyurad@ecavnr.sk
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INVENTARIZÁCIA 

V roku 2024 bola vykonaná inventúra v sklade zborovej kuchynky s novými členmi br. Marekom 

Konkušom a s. Lenkou Otepkovou. Tiež vykonali inventúru celého majetku cirkevného zboru aj s predajom 

literatúry. CZ v roku 2024 nadobudol nový majetok a to konkrétne:, zvlhčovač vzduchu k organu, klimatizáciu, 

vysávač, čerpadlo, nové svietidlá v kostole a stojan na TV prezentáciu. Darom od občianskeho združenia sme 

prijali nové stoly do detskej miestnosti. Do kostola bola zakúpená nová technika a to mixážny pult a nový 

mikrofón na kazateľnicu. 

Vyradený majetok v roku 2024 obsahoval predovšetkým zatopené nábytky, konkrétne demontované 

skrine z jedálne farského bytu. Do skladu pomôcok zborovej diakonie boli darom prijaté barly, palice a drobné 

pomôcky. 

 

ADMINISTROVANIE CZ ZLATÉ MORAVCE 

Do 1. októbra zastrešoval život v CZ Zlaté Moravce seniorálny kaplán Ondrej Baranec. Podľa prvotnej 

dohody mal vykonávať 2 pracovné dni službu v Nitre. Mal vypomáhať v práci s mládežou v piatky a tiež mal 

vypomáhať vo štvrtok a príležitostne zastupovať. Ostatné 3 dni sa mal naplno venovať CZ Zlaté Moravce. 

Z pôvodnej dohody však seniorát upustil a v NR slúžil len vo štvrtky. V CZ Zlaté Moravce konal pastorálnu 

a duchovnú službu a niektoré administratívne úlohy. Ostatné úkony ostali v réžii br. administrátora. Br. kaplán 

však požiadal o preloženie na základe oslovenia z CZ Dobrá Niva, kde mal lepšie podmienky. 

Od prvého októbra vypomáha v CZ Zlaté Moravce teológ Marian Beréni. Raz mesačne vykonávam SB 

s Večerou Pánovou. Tiež opäť zabezpečujem technický chod CZ. Ak v lete do zboru nenastúpi farár, podľa 

rozhodnutia konventu bude cirkevný zbor zrušený. Majetok pravdepodobne pripadne CZ ECAV Nitra a to 

znamená najmä starostlivosť o kultúrnu pamiatku, kostol v Sľažanoch. 

V súvislosti s týmto upozorňujem na fakt, že nie každú nedeľu budem ráno bezprostredne pred 

službami Božími k dispozícii na vybavenie žiadostí o modlitby alebo iných náležitostí. Preto vás úprimne 

prosím, aby ste komunikovali vaše žiadosti v týždni a v dostatočnom predstihu. Za pochopenie vám ďakujem. 

 

WEB WWW.ECAVNR.SK 

Už viac ako rok využívame nový web ecavnr.sk. Obsahovo a informačne má na starosti doménu 

administratívna pracovníčka Anna Otepková. Všetky informácie, aktuality, oznamy a informácie 

o pripravovaných podujatiach môžeme zdieľať vďaka jej ochotnej službe. Verím, že pravidelne navštevujete 

našu stránku www.ecavnr.sk a tešíte sa z nej tak ako my. Stále hľadáme dobrovoľníkov, nielen grafikov, ale 

aj tých, ktorí majú „spisovateľského ducha” či schopnosti na korektúru textov. Zároveň budeme radi, ak sa 

k nám pripoja ďalší, ktorí nám budú pomáhať dopĺňať obsah. 

 

SPRÁVA SOCIÁLNYCH SIETÍ A FACEBOOK 

Aktuality na sociálnej sieti zabezpečuje najmä moja manželka Milica Boženíková. Pravidelné príspevky 

z nedeľných Bohoslužieb alebo príležitostných podujatí či ďalšie drobné informácie spravujeme z kancelárie. 

V súčasnosti nemáme kapacitu spustiť ďalšie sociálne siete ako Instagram a podobne. Stále hľadáme 

dobrovoľníkov, ktorí by boli ochotní stále zdokonaľovať to, čo už je hotové. 

 

MAILOVÁ KOMUNIKÁCIA 

 Najdôležitejšie informácie zo života cirkevného zboru sa vám snažíme priblížiť z adresy 

farskyurad@ecavnr.sk. I touto cestou vás chceme informovať o pravidelných udalostiach alebo o novinkách 

z nášho zboru. Ak máte záujem o pravidelné doručovanie správ, prosím kontaktujte nás najlepšie vyplnením 

evidenčného listu. 

mailto:farskyurad@ecavnr.sk
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SPRÁVA CIRKEVNÉHO ZBORU 

 

ZBOROVÉ PRESBYTERSTVO 

V roku 2024 sa ZP stretlo na 11 oficiálnych zasadnutiach, z ktorého jedno bolo výročné zasadnutie. 

Za vedenie zasadnutí a starostlivosť o CZ patrí poďakovanie bratovi dozorcovi Jánovi Hubovi. Začiatkom roka 

sa predsedníctvo CZ poďakovalo všetkým zborovým presbyterom, ktorí niekoľko rokov usilovne vykonávali 

funkciu zborového presbytera. V nových voľbách boli dňa 25. februára zvolení 12 presbyteri. Uvedenie 

nových presbyterov sa konalo v 17. marca. Zasadnutia sprevádzajú aj drobné občerstvenia pri životných 

jubileách a tradičnú decembrovú kapustnicu pripravuje pre členov ZP br. Ivan Kuhn. 

Vzdelávanie presbyterov sa konalo v Bohuniciach dňa 9. júna a zúčastnilo sa ho 6 členov ZP. 

Presbyteri následne navštívili aj vodný mlyn v Bohuniciach. Br. Rastislav Vacho naďalej zastupuje funkciu 

seniorálneho poddozorcu. V seniorálnom presbyterstve máme troch členov z CZ Nitra br. Vacho, br. Otepka, 

br. farár Boženík. Br farár bol zároveň septembrovom synodov zvolený aj za člena generálneho presbyterstva. 

Dňa 21. apríla CZ Nitra hostil rokovanie výročného konventu nášho Dunajsko-Nitrianskeho seniorátu. 

Cirkevný zbor hostil v októbri aj zasadnutie seniorálnej pastorálnej konferencie so zahraničným hosťom 

Michaelom Rassmusenom, farárom z Dánska. 

 

VÝBORY: MISIJNÝ, HOSPODÁRSKY, STAVEBNÝ, REVÍZNY 

Výbory cirkevného zboru fungujú v tradičnom cykle. Misijný výbor zasadá dvakrát, na konci leta 

a začiatkom zimy. Hospodársky výbor zasadal výnimočné dvakrát začiatkom roka a tiež sa zaoberal otázkou 

ďalšieho vedenia účtovníctva v CZ. Stavebný výbor zasadal štyrikrát a operatívne riešil práce a opravy. 

Revízny výbor zasadal v novom zložení pod vedením Ľubky Plesníkovej dvakrát - v januári a v júni pri 

polročných kontrolách účtovníctva. Ďakujem členom výborov za riadenie jednotlivých činností. 

 

KOSTOLNÍCTVO 

Za kostolnícku službu ďakujeme br. kostolníkovi Milanovi Zmekovi. Tradične pripravuje oltárny 

priestor, zabezpečuje prípravu elementov k Večeri Pánovej, vedie bohoslužobnú knihu, asistuje pri krstoch 

a svadbách či iných podujatiach v kostole. Nádhernú kvetinovú výzdobu v roku 2024 zabezpečovala 

predovšetkým s. Sonička Szabová, tiež s. Petra Radulayová. Veľmi pekným svedectvom o vkusne 

vyzdobenom chráme sú reakcie na sociálnych sieťach. Ďakujeme i za túto nielen každo-nedeľnú službu. 

 

UPRATOVANIE 

Aj v roku 2024 zabezpečuje upratovanie kostola a zborových priestorov s. Viera Alekseyenko. Pre jej 

časté choroby a zdravotné komplikácie však istý čas vypomáhali dobrovoľníci. Touto cestou sa chcem 

poďakovať všetkým, ktorí nielen konštatujú, ale priložia aj ruku k dielu. Bolo by fajn, ak by bola zachovaná 

dobrá tradícia jarných a jesenných brigád, kedy sa vždy podarilo poupratovať skutočne naraz všetky priestory 

nášho kostola. Poďakovanie patrí aj rodičom konfirmandov, ktorí pred slávnosťou konfirmácie kompletne 

vyupratovali chrám. 

 

DOBROVOĽNÍCKA A BRIGÁDNICKÁ SLUŽBA 

Touto cestou sa chcem úprimne poďakovať bratom a sestrám, ktorí sa zapájajú do dobrovoľníckej 

a brigádnickej činnosti. Mnohé brigádnické práce koordinoval brat kurátor. Chlapi sa stretli pri úprave 

pozemku na Bulharskej, br. Jurza vypomáhal pri údržbe núdzových svetiel, br. Miloš vypomáhal pri úprave 

farskej záhrady a ošetrovaní stromov pred kostolom, br. Globan a br. Mikuš vypomáhali pri vodárenských 

prácach a br. Globan pomáha i pani riaditeľke zborovej diakonie pri zapožičiavaní polohovateľných postelí. 
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S. Zmeková so s. Ravingerovou zabezpečujú čistiace práce, pranie a mnohé ďalšie drobné činnosti. 

Pridali sa k nim aj ďalšie sestry zo spoločenstva žien, ktoré vyčistili oltárne nádoby. Ďalší bratia zas asistovali 

pri lepení fólií a drobných prácach okolo kostola. Spoločenstvo oteckov na svojom septembrovom stretnutí 

vykonalo čistenie a povysávanie všetkých radiátorov umiestnených v podlahe a montáž hlavíc. 

Mohol by som ešte dlho písať a vymenovávať sestry, ktoré ochotne napečú či bratov, ktorí reagujú 

na drobné veci, ktoré treba súrne vyriešiť a opraviť. Servis počítačov a údržbu siete, či prácu so zvukovou 

aparatúrou zabezpečuje br. Prablesk. Nemožno nespomenúť br. Ivana Kuhna, ktorý ochotne poslúži pri varení 

občerstvenia pre jednotlivé spoločenstvá. 

Na prelome septembra a októbra sa v rámci programu Dofe prihlásili dve dievčatá, študentky 

gymnázia, ktoré vykonávajú dobrovoľnícku činnosť v našom cirkevnom zbore. Predbežne majú na starosti 

prípravu podcastov ECAV Nitra. Veríme, že už čoskoro si budete môcť vypočuť kázne a prednášky z ECAV 

Nitra aj v podcastových aplikáciách. Zároveň sme sa rozhodli zriadiť a aktualizovať zborovú knižnicu a drobnú 

zborovú galériu. 

Poďakovanie patrí aj manželom Arbetovcom, s. Števkovej a s. Černákovej, br. Zmekovi, br. 

Kovarčíkovi, br. Prableskovi, ale aj ďalším bratom a sestrám, ktorí sa intenzívne a aktívne zapájajú do činnosti 

zborového života a všetkých povinností. Za právne poradenstvo ďakujeme s. Zmekovej a za koordináciu 

projektov br. Otepkovi. S. Svoreňovej ďakujeme za manažment sociálnych činností a prípravu podkladov pre 

revitalizáciu zelene okolo kostola, ktorú spracovala s. Halajová. 

HOSPODÁRSKY ŽIVOT 

Rok 2024 bol prípravou na zdražovanie. Stúpli ceny energie, plynu, smetného, vodného a stočného 

a takmer všetky poplatky, ktoré súvisia s činnosťou právnickej osoby. Z cirkevného zboru zároveň odvádzame 

takmer 14 000 eur ročne platby na generálny biskupský úrad do fondu FFZ a na seniorát. Hospodársky výbor 

už v januári okrem rozpočtovaných výdavkov upozorňoval členov zborového presbyterstva i konventu na 

blížiace sa ťažké obdobie. Mesačné poplatky za plyn sa po novom pohybujú na úrovni 600 a v ďalšom roku 

budú na úrovni 900 eur a poplatky za elektrickú energiu takmer 300 eur. Ak túto sumu rozpočítame na 4 

nedeľné ofery v mesiaci, tak zistíme, že na ostatné výdavky a aktivity budeme musieť hľadať iné zdroje. 

Povzbudivo však pôsobí skutočnosť, že okrem cirkevného príspevku takmer 25 členov nášho CZ 

pravidelne mesačným príspevkom zo svojho príjmu podporuje fungovanie a chod CZ. Je to cesta, ktorou 

chceme kráčať do budúcnosti, aby sme okrem príležitostných milodarov pre cirkev či pre zborového farára 

a slúžiacich, dokázali systematicky zabezpečiť a pokryť aj všetky ostatné výdavky na podujatia, aktivity a 

investície. 

 Touto cestou ďakujem aj bratovi kurátorovi prof. Marošovi Korenkovi za zdravé ekonomické 

usmerňovanie i za intenzívnu praktickú službu a koordinovanie všetkých opráv. Poďakovanie patrí aj členom 

hospodárskeho a stavebného výboru za koordinovanie všetkých prác ako aj ostatným dobrovoľníkom. 

 

NOVÉ LED SVIETIDLÁ V LODI KOSTOLA 

Začiatkom roka 2024 sa v spolupráci s firmou z Nových Zámkov podarilo uskutočniť výmenu LED 

svietidiel v celom kostole. V mesiaci február realizovala firma Tomlux výmenu všetkých svietidiel spolu 

s kontrolou všetkej inštalácie, ktorá bola ukončená revíziou. Úspora energie je odhadovaná na 70% 

pôvodných svietidiel, čo bude mať vplyv hlavne na platby za spotrebovanú elektrickú. Nakoniec sa suma 

svietidiel v chrámového lodi a vo „foajé“ spolu s revíziou vyšplhala k sume 6000 eur. 

V roku 2024 sa táto investícia ukázala ako kľúčová vzhľadom na nové poplatky za elektrickú energiu, 

ktorej cena stúpla z 33 eur na 66 eur za MWh. Úspornými opatreniami sa nám však podarilo mesačné poplatky 

udržať na takmer rovnakej cene. 
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SERVIS ORGANU 15 ROKOV UŽÍVANIA 

Chcem Vám z úprimného srdca poďakovať za vašu štedrosť. Koncom roka 2023 pri 15. Výročí 

posviacky organa hovorili o potrebe realizovať kompletný servis čistenia a ladenia. So skromným odhodlaním 

a nádejou sme sa pustili do zbierky ktorá vyniesla sumu 7500 eur. Súťažou sa nám podarilo zo štyroch 

cenových ponúk vysúťažiť cenu na 6000 eur. Zároveň nám bolo odporučené, aby sme zakúpili zvlhčovače 

ovzdušia a tiež zabránili priamemu slnečnému žiareniu. V lete dosahuje teplota v chráme 29 stupňov C 

a vlhkosť vzduchu dosahu 33%. Dochádza k vysušovaniu dreva nakoľko ideálny stav je 50-60% neodporúča 

sa vykurovať kostol v zimnom období nad 19 stupňov C a v lete intenzívne zvlhčovanie alebo obstaranie 

klimatizácie. 

 

SERVIS GARÁŽOVÝCH BRÁN A SMETNÉ 

V roku 2024 sme riešili aj opravu garážových brán. Zborové presbyterstvo rokovalo aj o možnosti 

nových brán, napokon sme sa však rozhodli o opravu zadnej brány a výmenu motora. Naďalej nefunkčná 

ostáva brána smerujúca zo záhrady do hotela Oka. Hľadáme šikovného majstra, ktorý by nenáročným 

spôsobom dokázal vyriešiť i tento vstup na cirkevný pozemok. 

Niektorí ste možno zaregistrovali aj triedenie odpadu v kuchynke a v niektorých miestnostiach. 

Poplatky za smetné pre PO v meste stúpli a tak sme boli nútení rozhodnúť sa pre efektívne narábanie 

s odpadom. Za veľkú nádobu by CZ musel platiť poplatky vo výške 1250 eur ročne, rozhodli sme sa preto 

pre intenzívne triedenie odpadu a využívanie vývozu triedeného odpadu, ktorý je zatiaľ bezplatný. 

V budúcnosti plánujeme rozmiestniť v celom areáli smetné koše na triedený odpad. Budeme vám vďační ak 

nás v tejto aktivite podporíte. Našou úlohou je aj zodpovedná starostlivosť o Božie stvorenie. 

 

NOVÉ NÚDZOVÉ SVETLÁ  

V roku 2024 sme sa pri snahe získať revíziu elektrických zariadení a sietí dozvedeli, že máme 

nefunkčné núdzové svietidlá. Zložitú situáciu vyriešil br. Kurátor, ktorý prostredníctvom dodávateľa zaobstaral 

potrebný počet svietidiel. Obstarávacia cena bola vo výške cca 1200 eur. Ďakujeme i br. Ivanovi Jurzovi, 

ktorý zabezpečil dobrovoľníckou službou montáž všetkých týchto svetiel.  

 

PRVÉ DVE FÁZY OPRAVY STRECHY NA LODI KOSTOLA  

Na Vianoce v roku 2023 sme pri púšťaní snehu zaznamenali obrovské pretekanie strechy. Dodnes je 

vidno poškodenie obkladových dosiek a maľovky na chóruse. Podobne sme počas roka 2024 mohli sledovať 

nad základným kameňov pretekajúcu vodu, ktorá sa permanentne zhromažďovala v akomsi „bálone“ pod 

krytinou priamo nad úrovňou základného kameňa. S bratom kurátorom sme v jarnom období viackrát 

vypustili vodu v objeme 50-100 litrov. 

K obhliadke bola privolaná firma Rotostav. Navrhla postupovať podľa technického riešenia opravy zo 

dňa 24.1.2024 kde pán Ing. Benci navrhol rozložiť práce do viacerých etáp. Ako prvá prebehla iskrová skúška 

a zalepenie prípadných poškodení. Práce sa uskutočnili v mesiaci apríl a bolo zaplátaných 39 dier a faktúra 

za opravu bola vo výške 2124 eur vystavená dňa 17.4.2024. 

 Druhou fázou bola výmena vpustí, ktorú firma realizovala dňa 4.11. Boli vymenené dve vpuste na 

zrážkovú vodu zo strechy a bola opätovne zaizolovaná ľavá časť lode kostola, ktorá dlhodobo zatekala. 

Faktúru za tieto práce sme zatiaľ neobdržali.  

Treťou fázou by mala byť oprava kompletného plášťa na lodi kostola a zvýšenie krajových plechov, 

ktoré by mali zabrániť „podfukovaniu“ vody pod krytinu pri silných nárazových dažďoch.  
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NOVÉ OZVUČENIE V KOSTOLE 

Už v roku 2023 sme museli uskutočniť drobné opravy na ozvučení. Problémy vykazoval mixpult, ktorý 

má svoj vek. Ani po snahe opraviť ho sme sa nedostávali k požadovanému výsledku a často som od ľudí 

počúval sťažnosti, že nie je počuť. Oslovili sme dodávateľa spoločnosť Sunnys, ktorá ozvučovala kostol aj na 

začiatku. Dodali nám modernú technológiu za 2400 a vymenili mikrofón na kazateľnici. Zároveň nás upozornili, 

že aj stav reproduktorov je na hranici použitia. Nová technológia sa pohybuje v cene 5000-10000 eur, ale 

má neporovnateľné kvality a spôsob šírenia zvuku. V prípade záujmu nám bude technológia zapožičaná na 

skúšku.  

 

OPRAVY A DROBNÉ REKONŠTRUKCIE 

Voda v starom meste má slabšiu kvalitu. Z vodovodných kohútikov tečie často žltá voda a filtre mením 

každé dva mesiace. Niekto mi raz povedal, že je to dobrá voda na konzumáciu, ale nie pre spotrebiče. Po 4 

rokoch používania sa pokazil motor umývačky riadu a neustále prebiehajú opravy batérií a pretekajúcich 

záchodov. V roku 2024 sme sa rozhodli urobiť výmenu všetkých prívodových ventilov, aby sme boli schopní 

sektorov zastaviť vodu a robiť tak drobné opravy. Práce zabezpečil br. Kurátor Korenko. Touto cestou 

ďakujem aj br. Globanovi a br. Mikušovi za pomoc pri vodárenských prácach.  

 

ZÁPLAVY V NITRE A PREKVAPENIE V PIVNICI 

Koncom júna v Nitre udreli búrky a intenzívne dažde. Tieto spôsobili nielen škody v meste, ale aj 

škody v kostole. Voda pretekala opäť do kostola zo strechy, ale aj cez oltárne svetlíky. Najväčšie poškodenie 

však nastalo v pivnici kde doslova striekala voda z rúry zo zrážkovou vodou. V najbližšie možné dni 

kanalizačná služba konštatovala, že sa jedná o zanedbanú starostlivosť o  kanalizácie, ktoré zbierajú aj vodu 

zo zrážok. Pr zlý technický stav voda nestíhali pri takýchto zrážkach odtekať. Celkovo sme boli vytopený dva 

krát v júni a raz v júli. Poisťovňa uznala poškodenie len čiastočne a dostali sme náhradu škody vo výške 

približne 2000 eur, ktorá nepokrýva poškodené súkromné veci či samotnú opravu dvier a stien. Darom sme 

od br. Revaya prijali kalové čerpadlo a bol zakúpený aj vysávač na mokré vysávanie.   

 

KLIMATIZÁCIA VO FARSKOM BYTE 

Ešte koncom leta 2023 bola namontovaná do farského bytu klimatizácia. Jedná sa o dve klimatizačné 

jednotky. Jedna základná a druhá komplikovanejšia stropná, ktorá má schladzovať až štyri miestnosti. Ešte 

raz sa chcem poďakovať členom ZP, ktorý návrh schválili a umožnili nám najmä v letných mesiacoch spánok 

a oddych. Faktúra vo výške 2700 bola vyplatená v januári 2024 a preto figuruje v nákladoch za tento uplynulý 

rok 

 

ZBOROVÉ MOTOROVÉ VOZIDLÁ 

Zakúpené vozidlo má najazdených 40tis km a zatiaľ slúži bezchybne. V roku 2023 absolvovalo druhú 

povinnú prehliadku. Cirkevný zbor pokračuje v lízingovej platbe mesačne vo výške 212 eur. Do konca 

splatnosti ostáva 1 rok. 

Cirkevný ́zbor vlastní dve vozidlá. Renault Megane zakúpený v roku 2021 má najazdených 40tis km 

a v tomto roku bude ukončení leasing vozidla. Vozidlo je využívané ako služobné auto br. farára. Vozidlo VW 

Caddy už dva roky nemá využitie a momentálne náklady na opravy a poistky sú záťažou rozpočtu vzhľadom 

na využitie. Z úvahy by stála výmena za 8-9 miestne vozidlo, ktoré by sa používalo na zborové výlety či rôzne 

seniorátne podujatia. Možnosťou by bola aj zámena oboch vozidiel za jedno veľké vozidlo, prípadne opäť 

využitie výhodného leasingu.  
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ČASOPISY A PREDAJ LITERATÚRY – MANŽELIA ARBETOVCI 

Predaj kníh a časopisov zabezpečujú manželia Arbetovci. Okrem literatúry z vydavateľstva Tranoscius 

sme obdržali aj knihy z Porta Libri. V roku 2024 boli v ponuke aj pripomienkové predmety k 25. výročiu 

posvätenia nášho kostola. Ďakujeme za ich obetavú a láskavú službu pri objednávkach časopisov, kalendárov 

a všetkej literatúry.  

V roku 2024 sme poskytovali literatúru nasledovne: Prenos kníh z roku 2023 bol v hodnote 788,05 

Eur, Nákup kníh v roku 2024 bol v hodnote 2099,15 Eur, Spolu hodnota kníh 2887,10 Eur, Predaj kníh v roku 

2024 bol vo výške 2117,25 Eur a Zostatok a prenos do r. 2025 bol v hodnote 769,95 Eur.  

Noviny a časopisy najmä Evanjelický posol bol nakúpený a predaný v hodnote 676,- Eur. Zostatok 

v pokladni je vo výške 12,80 Eur. Neevidujeme neuhradené záväzky voči dodávateľom kníh. V roku 2024 bol 

predaj kníh vyšší oproti roku 2023 o 806,15Eur. Literatúra zakúpená farský úrad bola vo výške 1779,51. Boli 

zakúpené učebnice na náboženstvo a tiež knihy, ktoré sú darované a venované pri kazuáliách a návštevách. 

 

MAJETOK A NÁJMY 

Cirkevný zbor stále vlastní mimo budovy kostola a pozemku okolo kostola aj pozemky: 

1/ V k.ú. Zobor parc. č. 4767/2, výmera podľa LV č. 3959 je 0,37 ha, pozemok na Šindolke pod cestou 1r. v 

smere na Topoľčany. Pozemok je v riešení a aj v roku 2020 bola presbyterstvom vyvinutá iniciatíva, aby bol 

pozemok vysporiadaný so Štátnou správou ciest. 

2/ V k. ú. Kolíňany par. č. 1889/4 a 1889/5 s výmerou 1,3548 ha poľnohospodárska pôda. V roku 2021 

pokračuje nájomná zmluva od Vysokoškolského podniku SPÚ Kolíňany ohľadom pozemku o výmere 13548 

m2 v katastri obce Kolíňany na obdobie od 1.1.2020 do 31.12.2024 za nájom 135,48 eur ročne (100 eur/ha), 

ktorá za rok 2020 bola vyplatená. 

3/ V k. ú. Čakajovce viacero menších parciel s výmerou 2,1063 ha, poľnohospodárska pôda, v nájme PD 

Čakajovce. V roku 2020 v zmysle dedičského konania a zákona po s. Karlíkovej bol opäť prededený podiel 

drobnej parcely v centre obce. 

 

POHĽADÁVKY A ZÁVÄZKY CIRKEVNÉHO ZBORU 

CZ eviduje pohľadávku voči CZ ECAV Zlaté Moravce, ktorému zapožičal 50 000 eur na vykrytie 

výdavkov. CZ Zlaté Moravce požiadali už v roku 2023 o zníženie splátky z 2500 eur na 1560, čo ZP schválilo 

vzhľadom na situáciu v zbore. V roku 2024 prišla splátka vo výške 1560 eur a tak sa pohľadávka voči CZ 

Zlaté Moravce k 31.12 znížila na 31 880 eur. CZ eviduje záväzky voči lízingovej spoločnosti VUB. Mesačná 

splátka je vo výške 214,26eur a k 31.12.2024 je výška záväzku vo výške 681,08 eur. V roku 2025 bude 

ukončení leasing motorového vozidla Renault Megane a vozidlo absolvuje prvú STK a EK. 

  

FINANČNÉ POVINNOSTI VOČI ECAV NA SLOVENSKU 

V roku 2024 CZ zbor odviedol všetky poplatky na účet generálneho biskupského úradu priamo do 

fondu finančného zabezpečenia a tiež na účet západného dištriktu a seniorátu spolu vo výške 12075 eur. 

Dary a príspevky iným COJ boli konkrétne 500 eur pre zariadenie Brestovec, ofera 475,50 bola odoslaná na 

Spoločenstvo Evanjelickej mládeže. Seniorálna oferu bola určená pre CZ Zlaté Moravce a bola vo výške 

360,90 eur. 532,40eur boli poplatky odvedené na seniorát a dištrikt.  

 

PODPORA PRACOVNÍKOV DIAKONIE 

V roku 2024 CZ musel podporiť fungovanie zborovej diakonie vo výške 8500 eur. Zvyšovaním 

mzdových nákladov jednoducho príspevok mesta ani poplatky klientov nepokrývajú chod zborovej diakonie. 

Túto skutočnosť by mali zobrať na vedomie najmä prijímatelia pomoci, klienti diakonie, ale aj rodinný 

príslušníci klientov. Cirkevný zbor poskytuje zázemie, vytvára možnosti a právny rámec pre fungovanie a tiež 
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kryje všetky neočakávané výdavky a náklady. V budúcnosti bude potrebné, aby hospodárenie zborovej 

diakonie bolo vyrovnané, aby príjmy a výdavky boli nastavené rovnomerne a nebol zaťažovaný chod 

cirkevného zboru neočakávanými výdavkami. 

V každom prípade si nesmierne vážime prácu našej zborovej diakonie. Mnohí sa telefonicky obracajú 

s prosbou o pomoc pri opatrovaním. Často sa jedná o súrne a naliehavé prípady. Týmto apelujeme aj na 

členov CZ ak poznajú ľudí, ktorí by chceli pracovať v opatrovateľskej sfére a v tíme kresťanskej starostlivosti, 

aby kontaktovali predsedníctvo zboru prípadne pani riaditeľku Šurániovú. Je viac ako akútne, aby sme prijali 

ďalšieho zamestnanca a rozširovali tak možnosti našej zborovej diakonie. 

 

TERMÍNOVANÉ VKLADY A OBCHODOVANIE 

Náš cirkevný zbor má na svojom účte 600 000 eur, ktoré sú pozostatok z predaja pozemkov. Tieto 

peniaze sú zborovým konventom viazané na investíciu do výstavby domu seniorov. Preto sa dlhodobo do 

týchto prostriedkov nezasahuje a boli vedené na externom bežnom účte. Už v roku 2023 sme uvažovali 

o investíciách. V roku 2024 sme vkladom na termínované účty získali takmer 20 000 eur. Tu patrí 

poďakovanie br. poddozorcovi Tiborovi Mesárošovi, ktorý sa venuje tejto problematike a s bankami vy-

komunikoval úrok 3-3,5%. V súčasnosti je 500 000 uložených na ročnom termínovanom vklade vo VÚB banke 

a 100 000 eur na polročnom termínovanom vklade v ČSOB. CZ hospodári len s prostriedkami na bežnom 

účte. Tešíme sa, že sa nám podarilo zastaviť tendenciu poslednej dekády, kde pravidelne dochádzalo 

k schodkovému hospodáreniu. Ďakujeme vám bratia a sestry, že podporujete aktivity a všetky investície CZ. 

ZBOROVÁ DIAKONIA – ZUZANA ŠURÁNIOVÁ 

V roku 2024 Evanjelická zborová diakonia opatrovala 16 klientov, v priebehu roku 2 klientky zomreli 

(p. Slamková, p. Tuptová ). 2 klienti boli umiestnené do zariadenia pre seniorov. V decembri máme 

zazmluvnených 15 klientiek, ktoré opatrujeme. Do roku 2024 nám na zmluve zostalo 15 klientiek s 

pravidelným opatrovaním. Zamestnávame v súčasnej dobe od 1.1. 2024 1 riaditeľku/opatrovateľku a 3 

opatrovateľky na TPP a  1 účtovníčku na dohodu o vykonaní práce. 

Počas mesiacov január až december bolo spolu odpracovaných 7 750,5 hodín, z tohto počtu hodín 

bolo s finančnou podporou  mesta Nitra odpracovaných 6 660,5 hodín, zostávajúci čas (1 090 hodín) bol 

spojený s presunmi ku klientom, úhradou obedov ½ hodina/deň – 3 opatrovateľky, administratívou. Mgr. 

Zuzana Šurániová – riaditeľka, opatrovateľka si v roku 2024 nezapočítavala celý rok presuny ku klientom a 

obedy ½ hodina/deň do odpracovaných hodín za mesiace január – december 2024, čo predstavuje úsporu: 

20 hod./mesiac x 12 = 240 hodín/rok x 8,12/hod. = 1 948,50 Eur v prospech EZD Nitra. V mesiacoch január 

– december pracovali 4 opatrovatelia. ( 1 opatrovateľka p. Lepei môže pracovať max. 40 hod. týždenne 

vzhľadom k tomu, že  má 2 maloleté deti. Mesto Nitra na opatrovanie a prevádzku našej služby prispelo 

sumou  54 079,20 Eur na rok 2024 čo bolo 6 660 hodín. Klienti za opatrovanie uhradili sumu  11 446,75, 00 

Eur. Výdavky spojené s prevádzkou diakonie boli: mzdy, odvody, finančný príspevok na stravovanie 

zamestnancov, preprava ku klientom, nákup ochranných a hygienických pomôcok, kancelárske potreby.   

Celková suma výdavkov dosiahla sumu 74 465,46 Eur. Poďakovanie EZD Nitra patrí cirkevnému zboru, 

presbyterstvu, predsedníctvu zboru za finančnú pomoc vo výške 8 500 eur na činnosť našej diakonii. Naša 

EZD Nitra je nezisková cirkevná organizácia, terénna opatrovateľská služba, ktorá je veľmi potrená a žiadaná 

pre seniorov a sme veľmi radi, že nás naši súčasní klienti i budúci prijali a mohli sme sa stať oporou v ich 

každodennom živote. 

PROJEKT PENZIÓN – DOM SENIOROV 

Po neúspešnom verejnom obstarávaní z roku 2021 naše úsilie neskončilo. Hoci zámer z roku 2019  sa 

neuskutočnil z dôvodu nedostatku finančných prostriedkov a neochoty zo strany ministerstva riešiť vzniknutú 
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situáciu, predsedníctvo CZ v roku 2023 intenzívne rokovalo s projektovými inžiniermi Mesta Nitra o možnosti 

zapojiť sa do novej výzvy. Ešte koncom roka 2023 bol opätovne zaslaný projektový zámer na výstavbu domu 

seniorov v rámci pripravovanej výzvy Rozšírenie kapacít komunitnej sociálnej starostlivosti v rámci 

Komponentu 13 Dostupná a kvalitná dlhodobá sociálno-zdravotná starostlivosť Plánu obnovy a odolnosti 

Slovenskej republiky. Po doručení negatívnej hodnotiacej správy, najmä z dôvodu samostatného 

individuálneho projektu, bol následne projektový zámer prispôsobený na kapacitu 30 osôb, podľa výzvy 

operačného programu.  

Z farského úradu CZ ECAV Nitra sme dňa 26. apríla 2024 odoslali doplnený a opravený projektový 

zámer na ktorom intenzívne pracovali br. Otepka a br. Boženík. Výška rozpočtu projektu bola vo výške 

3 675 930,-€ s DPH.  Medzi tým sa na pozemku na Bulharskej uskutočnila brigáda mužov a boli predĺžené 

stavebné povolenia na prekládku vody, plynu a kanalizácie. Kosenie pozemku dlhodobo zabezpečuje br. 

Vacho a úpravu dobrovoľníci. V roku 2024 ešte br. Korenko a br. Mesároš vykonali odstránenie náletových 

drevín. V máji 2024 nám prišlo oznámenie, že naša žiadosť nebude vyhodnocované pre prekročenie limitu. 

Následne br. Farár predstavil projektový zámer na úrade NSK , kde záverom stretnutia bolo skonštatovanie, 

že je potrebné čakať na ďalšiu výzvu v ďalšom programovom období 2027-2034. 

Počas roka prebiehali ešte rokovania s podnikateľskými subjektami o možnosti spolupráce na 

projekte, tiež s ekuménou a nadviazali sme spoluprácu i s lekárskym personálom v prípadnej kombinácii 

sociálno-zdravotníckeho zariadenia. Čo bude ďalej? Bude sa ešte stavať? Cirkevný zbor vlastní pozemok, 

stavebné povolenie, projektovú dokumentáciu pre zariadenie pre 40 osôb, projektovú dokumentáciu pre 

zariadenie pre 12 osôb a pre projektový zámer pre zariadenie na 30 osôb.  

V súčasnosti nevieme odpovedať na otázky prečo? Z úst niektorých som započul tiež kritiku v zmysle 

“no takto to dopadlo”. Áno, je to obraz i o stave našej krajiny, keď po 30 rokoch nemáme dokončené diaľnice 

a reálnou transparentnou súťažou nie je možné dostať sa k efektívnym riešeniam a výsledkom. Za slabinu 

možno považovať aj skutočnosť že projekt v hodnote 5 miliónov eur má zastrešiť 1200 členov zboru čo 

znamená, že každý z nás by niesol zodpovednosť vo výške 4200 eur. CZ nemá ani obrat ani majetok, ktorým 

by mohol garantovať či ručiť za prípadné úvery, alebo ťažký rozbeh pri poskytovaní sociálnych služieb. 

Do budúcnosti je dôležité získať partnera pre takýto veľký projekt. Ideálnym riešením by bolo 

spolupracovať zo Západným dištriktom ECAV prípadne zo zahraničnými partnermi, ktorý disponujú nielen 

kapitálom, ale predovšetkým validitou.  

Odvážnou možnosťou by bolo vrátiť sa k pôvodnému projektu pre 40 osôb a začať stavať postupne 

z toho čo máme. Vidina dokončenia diela v takomto prípade by však bola na dlhé obdobie. V otázke projektov 

a grantov sú na rade príslušné ministerstvá SR ktoré pripravujú výzvy.  

OBČIANSKE ZDRUŽENIE PAVLA VALÁŠKA 

/správa sa predkladá vždy za predchádzajúci rok/ 

V roku 2023 zásadné úlohy riešila s. tajomníčka Soňa Zmeková, ktorá kompletne prevzala 

administratívne zabezpečenie OZ a najmä evidenciu zápisníc. S. Černáková riešila evidenciu členov a výber 

členských poplatkov a dobrovoľných príspevkov na fungovanie OZ PV. OZPV malo v r. 2023  33 členov. OZ 

už dlhoročne eviduje tzv. trvalých a čestných členov. Výbor i Valné zhromaždenie prerokovali, že na týchto 

členov sa nevzťahujú nijaké nároky v zmysle členstva. Členské poplatky v r. 2023 boli zaplatené vo výške 70 

EUR (zaplatilo 14 členov) a na daroch bolo vyzbierané 130 eur. Oproti roku 2022 je to nárast o dvoch členov.  

Spracovanie agendy spojenej s prinesenými tlačivami zastrešila s. tajomníčka, s. Plesníková. Za 

aktívne získavanie 2% je potrebné poďakovať najmä s. Plesníkovej a br. Mikušovi, ktorí sa aktívne zapájajú 

do tejto činnosti. Príjem z 2% tvorila suma 13 194,30 EUR. V roku 2023 sme zaznamenali aj nárast prísunu 

2% zo spoločností za čo ďakujeme aktívnym záujemcom. Ďakujeme tiež všetkým, ktorí oslovujú fyzické osoby 

či podnikateľov. Takáto aktivita je nesmierne cenná a prináša združeniu veľký úžitok. Ďakujeme všetkým 

darcom podielu z dane či milodarov! Na získanie podielu z dane pre OZPV sme vykonali potrebné úkony 
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najmä prostredníctvom oznamov na Službách Božích, prípravou tlačív na podporu, informačnú kampaň na 

webe www.ecavnr.sk a tiež aj kampaňou na  facebookovom profile ECAV Nitra. Podpora sociálnej činnosti 

OZPV bola spropagovaná aj pravidelnými príspevkami na webe ecavnr.sk a tiež v zborovom časopise 

Otvorená náruč. 

Predseda OZ riešil najmä ukončenie činnosti hospodárky, ktorá do značnej miery ovplyvnila 

administratívnu činnosť. Na evidenciu účtovníctva bola oslovená externá osoba, členka CZ, ktorá sa venuje 

účtovníctvu. Predseda OZ PV vyjadruje poďakovanie Hane Heškovej za externú pomoc. V roku 2023 v OZPV 

fungoval výbor OZPV v zložení: Ivan Boženík - predseda, Ján Huba - podpredseda, Soňa Zmeková – 

tajomníčka, Silvia Mandová, Darina Orbanová, Pravoslav Prablesk, Vlastimil Synak, Margaréta Černáková, 

členovia. V roku 2023 koordinoval činnosť OZPV predseda združenia s tajomníčkou Soňou Zmekovou. Členskú 

základňu koordinovala s. Grétka Černáková. Zasadnutie výboru OZPV sa konalo dňa 29. mája 2023.  

Výbor OZPV sa tiež zaoberal zmenou výšky členského poplatku z 5 na 10 eur. Členská schôdza OZPV, 

sa konala dňa 6. augusta 2023 potvrdila činnosť a uznesenia výboru a z dôvodu obrovských administratívnych 

náležitostí ako je zmena stanov, overovanie a potvrdzovanie stanov následne na ministerstve odporúča 

členom pri platení členského poplatku aj dar na fungovanie OZ. 

Členská schôdza sa konala dňa 6.8.2023. Prijala správu predsedu OZPV za r. 2023, finančnú správu 

za rok 2023, správu Dozornej rady o kontrole účtovníctva za r. 2023. Členská schôdza prijala informáciu o 

príjmoch prichádzajúcich príjmoch z 2%. Stanovila aktivity v priebehu roka a tiež výrazne podporila i 

organizáciu kultúrnych, spoločenských aktivít. Okrem podpory zborovej diakonie schválila podporu na 

organizáciu podujatí so seniormi najmä ich výlety a stretnutia. Podpora bola tiež schválená na prácu ostať aj 

s deťmi a mládežou a predovšetkým na organizáciu letných podujatí. ČS tiež rozhodla o podpore technického 

a administratívneho charakteru združenia a tiež podporu sociálnych činností a podporu koncertov v spolupráci 

CZ ECAV Nitra. Okrem toho členská schôdza vyjadrila aj plnú podporu na organizáciu aktivít spojených s 

pomocou s odídencami z Ukrajiny. 

Dozorná rada OZPV pracovala v zložení Radmila Kuťková - predsedníčka, Pavel Líška, Milan Zmeko.  

Už koncom roku 2022 sa zhoršil zdravotný stav predsedkyni dozornej rady s. Kuťkovej. V roku 2023 túto jej 

činnosť zastrešili ostatní členovia OZPV br. Zmeko a br. Líška. Dozorná rada vykonala kontrolu dňa 27. júla 

2023. Dozorná rada vykonala revíziu účtovníctva za r. 2023. Vystavila o kontrole správu, v ktorej 

konštatovala, že v účtovníctve a pri fyzickej kontrole zostatku v pokladni nenašla žiadne nedostatky.  

OZPV podporilo a finančne zastrešilo letné tábory. Detský denný tábor sa konal v sídle združenia, na 

ktorom sa zúčastnilo takmer 50 osôb a dobrovoľníkov. Občianske združenie tiež podporilo výpravu mládeže 

do partnerského zboru Kirchheim Unter Teck. Spolu 16 účastníkov absolvoval 6 dní plných aktivít v Nemecku 

pri Štuttgarte. V októbri OZ PV ešte následne podporilo stretnutie mládeže celého Dunajsko-Nitrianskeho 

seniorátu, kde prispelo na občerstvenie a ďalšie náklady. V roku 2023 sa podarilo zorganizovať aj tradičné 

podujatia pre seniorov. Výlety do Levíc, na Branč. Vrcholným podujatím bol zborovým výlet do Srbska. 

Dopravu napokon sponzorsky zabezpečila spoločnosť INCAR a faktúra vo výške 2230  eur bola následne 

majiteľom stornovaná a nie je teda súčasťou účtovníctva, podobne ako i paragóny zo Srbska. 

Spolu so zborovou diakoniou sme v priestoroch kostola sa opäť organizovalo stretnutie dôchodcov a 

najstarších členov zboru ECAV Nitra aj s podporou OZPV. Tentokrát sa jednalo už o pravidelné jarné a jesenné 

stretnutie. OZPV sa participovalo aj na viacerých ďalších sociálnych podujatiach ako napríklad krabice pre 

ľudí na Ukrajinu spolu s cirkevným zborom a spoločenstvom oteckov.  

OZ PV v roku 2023 zastrešilo aj výlety a činnosť SEŽ, ktoré absolvovalo výlety po synagógach v Nitre 

a v Bratislave. V rámci kultúrnej a umeleckej činnosti sme v spolupráci s CZ ECAV Nitra OZ PV aktívne 

podporilo aj kultúrny program a rôzne koncerty najmä pri príležitosti 15.výročia používania organu a 

obrovskej servisnej opravy. OZ PV tiež podporuje aj prácu zborového spevokolu a to najmä príspevkom pre 

činnosť dirigentky. Činnosť zboru bola podporená sumou 500 eur na podporu práce činnosti dirigentky. 

V roku 2023 sme získali aj mimoriadnu podporu a to v oblasti darov. V roku 2023 sme na činnosť OZ 

PV prijali dar 2500 eur od jedného darcu a 300 eur na podporu detského tábora. Ďakujeme aj za tieto 
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mimoriadne príjmy. Tak ako bolo zvykom, koncom roka sa na základe prílevu príjmov 2 % vyhodnotili 

finančné prostriedky na podporu sociálnej práce. Tieto boli zaslané koncom roka 2023 na podporu sociálnej 

činnosti diakonie vo výške 11 000 na základe hlasovania členov výboru „per rollam“. 

OZPV malo príjmy vo výške 18 764,30 eur a výdavky vo výške 15 114,14 eur. Rozdiel medzi príjmami 

a výdavkami je vo výške  3 650,26. OZ hospodárilo v roku 2023 kladne. Tento kladný výsledok vznikol na 

základe neočakávaného daru vo výške 2500 eur. Tiež neboli obstarané stoly do miestnosti detskej besiedky, 

ktoré neboli na sklade a tiež neboli zakúpené technické administratívne položky, ako boli prijaté darom. Tiež 

neboli v roku 2023 vyrovnané aj mylné platby cirkevného príspevku, ktoré boli ponechané na rok 2024.  S 

ohliadnutím sa na všetky vykonané aktivity však môžeme konštatovať, že OZ plní svoju úlohu výrazným 

spôsobom podporuje sociálnu činnosť a podporu zborovej diakonie. Tiež efektívne využíva prostriedky na 

činnosť mládeže a kultúrne aktivity. Ku koncu roka disponovalo OZ PV finančnými prostriedkami v pokladni 

vo výške 337,32 EUR a na bankovom účte vo výške 4 943,19 EUR. 

Ciele nášho OZ sú jasne stanovené v štatúte. Našou trvalou činnosťou a aktivitou bude snaha 

zabezpečiť fungovanie zborovej diakonie, ktorá v dôsledku zdražovania čelí veľkému náporu. Budeme nielen 

finančne podporovať činnosť, ale viac sa snažiť aj o propagáciu činnosti spojených so získaním 

zdravotníckych pomôcok ako sú polohovateľné postele alebo vozíky.  

OZ chce naďalej podporovať podujatia detí a mládeže a to denné tábory, ktoré by sme radi 

zorganizovali pre rôzne vekové kategórie a to od 3-6 rokov, od 6-11rokov a od 11-18 rokov. A aktívne aj na 

týchto podujatiach participovať. OZ chce aj finančne podporiť vybavenie priestorov pre prácu s deťmi a 

mládežou. V roku 2024 je cieľom tiež získať podporu z viacerých grantových projektov, ktoré podporujú 

činnosť mládeže či sociálnu prácu. V spolupráci s ECAV Nitra boli podané projekty na Mesto Nitra i na 

samosprávny kraj i na Západný dištrikt 

V roku 2024 sa konkrétne plánuje pobytový tábor rozpočtovaný vo výške cca 5000 eur, výlet do ČR 

pre všetkých členov rozpočtovaný na 5000 eur a tiež výlet mládeže do Čiech rozpočtovaný na 2000 eur.  OZ 

PV sa trvalo hlási aj ku podpore kultúry a organizácií koncertov a činnosti speváckeho zboru NES. Očakáva 

sa trvalá podpora tejto činnosti.  

Naďalej stojí pred nami výzva obnovy členskej základne a oslovenie nových členov, ktorý by aktívne 

zastrešovali činnosť OZ PV navonok i vnútorne. V súčasnosti sú predložené 3 nové prihlášky za členov OZ PV 

a tiež funkcia nového člena výboru a hospodárky.  

Ďakujem členom výboru, s. tajomníčke ako aj všetkým členom za ich dobrovoľnícku činnosť a prácu. 

Tiež ďakujeme všetkým, ktorí intenzívne podporujú činnosť OZPV a snažia sa získavať finančné prostriedky 

na všetky aktivity združenia pri cirkevnom zbore.   

OSTATNÉ AKTIVITY 

 

SLUŽBY NÁŠHO ZBORU PRE KOMUNITU MESTA 

Každý utorok večer má v zborovej sieni stretnutia komunita „anonymných alkoholikov“. Raz ročne 

venujú 150 eur milodar na cirkevné ciele a podporu na výdavky s energiou. V roku 2024 sme poskytli priestor 

pre zasadnutia Spoločnosti M.R. Štefánika v Nitre, ktoré je aktívne vo svojom programe a rôznych cestách 

po svete.  

V máji 2024 sa opäť konal festival „ARS Organi“, v rámci projektu „Bach pre všetkých“. V našom 

chráme sa konali 2 koncerty z celého cyklu. Sme radi, že môžeme byť dlhodobo partnerom tohto projektu.  

 V rámci spolupráce s Katedrou hudby UKF sme akceptovali ich požiadavku o možnosť niekoľkých  

prehrávok a prípravu študentov, čo im bolo umožnené. Jednalo sa predovšetkým o prípravu na súťaže z čoho 

sa tešíme, nakoľko výborné výsledky dosahuje napríklad s. Ema Demeterová, ktorá už v našom kostole aj 

krátko koncertovala.  
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MIMOZBOROVÁ ČINNOSŤ  

V rámci mimozborovej činnosti sme nadviazali spoluprácu s viacerými mediálnymi organizáciami. 

Aktívne komunikujem s Televíziou Nitrička, tiež so sociálnym médiom Nitralive, kontaktovali sme aj Nitrianske 

rádio a pravidelne o našich aktivitách informujeme aj mesto Nitra. Náš zbor je pravidelnou súčasťou 

vysielania RTVS, kde brat redaktor Miroslav Lyko z RTVS viackrát prichádza zo žiadosťou o príspevok ku 

sviatočným dňom. Pravidelné príspevky a informácie z nášho zboru zasielame aj do Evanjelického posla. 

V tomto roku sme tiež prijali s br. dozorcom aj pozvanie primátora mesta na stretnutie 4. júla pri príležitostí 

dní mesta Nitra. Pravidelne 5. júla dostávame pozvanie aj na účasť na slávnostnej omši pri príležitosti 

pamiatky vierozvestcov Cyrila a Metoda 

Spolupracujeme aj so sestričkami Vincentkami, ktoré nám prišli v tomto roku predstaviť svoju činnosť 

a uskutočnili zbierku pre svoj program. Nepriamo cez Evanjelickú diakoniu na Slovensku spolupracujeme aj 

s organizáciou Comin, ktorá zastrešuje prácu z odídencami. V rámci mesta funguje aj tým MAT 8, ktorý 

zastrešuje rôzne sociálne a psychologické projekty a mapuje prácu činnosť a aktivitu mladých ľudí v meste 

Nitra. Propagujeme a zdieľame tak isto aktivity Discovery College, Ligu za duševné zdravie, ktorá organizuje 

v neďalekej knižnici rôzne semináre a stretnutia. 

Ako zástupca Ekumenickej rady cirkví sa zúčastňujem aj zasadnutí Rady partnerstva Nitrianskeho 

samosprávneho kraja. Jedná sa o orgán, ktorý pripravuje a zhodnocuje predkladané projekty a zároveň rieši 

investičné otázky vo všetkých oblastiach v rámci kompetencií NSK.  

 

DOBROČINNOSŤ, SOCIÁLNY PROJEKT – KRABICE POMOCI PRE UKRAJINU 

Aj v roku 2024 sme sa zapojili do projektu krabice pomoci pre Ukrajinu. Z nášho CZ spolu odišlo 12 

krabíc v hodnote takmer 960 eur. Náš CZ bol zároveň aj zberným miestom. K diaľničným pripájačom 

v Pohraniciach sme doručovali krabice nakoľko kamióny, ktoré uberali pomoc nemohli vojsť do starého mesta. 

Ďakujeme darcom, ktorí si všimli i túto zbierku pomoci a prispeli finančne na nákup potravín. Nákup a balenie 

zabezpečovalo spoločenstvo oteckov, ktorým patrí poďakovanie. 

Ako trvalú pomoc bez nároku na akékoľvek refundácie poskytujeme dlhodobo ubytovanie tete Viere 

Alekseyenko. Je to už 3 roky čo s nami býva. Pomáha v cirkevnom zbor a teším sa, že mnohí z vás je 

povzbudíte, alebo podporíte šatami či potravinami. Vždy, keď ste mňa alebo moju rodinu obdarovali, vždy 

sme sa rozdelili s tetou Vierkou. Osobne ma však trápi, najmä zdravotný stav, ale aj psychický stav. V roku 

2024 absolvovala vážnu operáciu očí a takmer 2 mesiace bola bez zraku na jedno oko. Má tu kde prespať, 

má zázemie, ale je tu sama. Často počujem ako plače a keď sa jej opýtam ako ďalej na mnohé nevie reagovať. 

Žiaľ niekedy mám pocit, že ju rodina nechala pre zázemie, ktoré tu má, na našich pleciach. Ale v skutočnosti 

vidím, že by sa potešila vnúčatám a rada by videla svojich najbližších. Pri najbližšej návšteve jej dcéry budem 

iniciovať, aby začali riešiť tento stav. Obávam sa však, že ostanem v pozícií, že chceme tetu “vyhodiť”. Bude 

to určite zložité a náročné, ale z hľadiska jej psychického stavu, by bolo dobré keby teta aspoň na nejaký čas 

intenzívne trávila v blízkosti svojej rodiny, hoci by ich ja krátkodobo navštívila. Nepredpokladám že sa do 

svojho bytu do Charkova môže vrátiť. Ak vám niekedy príde na myseľ táto téma, prosím pomodlite sa i za 

tetu, aby je Pán Boh otvoril cestu a mohla sa aspoň načas vrátiť k rodine.   

VÍZIA NA ROK 2025 

 

VCHÁDZAJTE ÚZKOU CESTOU A TESNOU BRÁNOU 

V Žalme 37,5 čítame: „Uvaľ na Hospodina svoju cestu, dúfaj v Neho a On vykoná.“ Tento verš som 

prijal ako osobné posolstvo pre rok 2025. Snáď vám nebude prekážať ak ho použijem aj ako víziu pre náš 

cirkevný zbor v roku 2025. Pripomíname si totiž jubilejný rok a to 25 rokov od posvätenia nášho kostola. 

Stavbu chrámu sprevádzali mnohé zápasy a keby nebolo Božej milosti a aktivite partnerov z cirkevného zboru 
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Our Saviours v Naperville pravdepodobne by situácia bola celkom iná. Predpokladám, že mnohí viedli aj 

osobné zápasy či modlitebné boje, keď nebolo financií, ľudí a všetko vyzeralo veľmi zle. Verím, že tento 

jubilejný rok a všetko čo prežijeme počas blížiacich sa osláv, bude i pre nás utvrdením vo viere. Nádejam sa, 

že aj my budeme skladať nádeje a hľadať východiská v Hospodinovej moci a to aj pri všetkých našich 

aktivitách a plánoch. 

To že má náš zbor 25 ročnú budovu naznačuje aj kondícia v akej sa nachádza. Od roku 2020 sme 

postupne vymenili všetky plynové kotle, v minulom roku sa nám podarilo dokončiť výmenu svietidiel na novú 

a úspornú LED technológiu. Okrem nekonečných drobných opráv toaliet a vodovodných batérií sme museli 

pristúpiť k výmene všetkých vodovodných ventilov. Často riešime aj netesnosť okien a dverí, opravu zámkov 

či drobný servis kľučiek a zatvárací mechanizmov. Pri revízií elektriky boli odhalené nefunkčné všetky únikové 

svetlá bez ktorých nie je možné vystaviť revíziu. Za technické riešenie ďakujeme br. Kurátorov a br. Ivanovi 

Jurajovi. Doba pandémie a vysielanie služieb Božích online nás viedlo i k tomu, že sa v kostole ťahali optické 

siete a nové WIFI pripojenie. Postupne modernizujeme podľa potrieb i technológie či vybavenie miestností. 

Bol opravený byt farára a garsónka a zakúpené zborové auto. Posledné dva roky sme museli investovať aj 

do zvukovej aparatúry a veľkou výzvou bol pre nás aj servis organu po 15tich rokoch, ktorú sme s Božou 

pomoci zvládli.  

Najväčším trápením sa však ukazuje strecha kostola. Ako som už písal v bode hospodársky život 

absolvovali sme dve etapy opráv. Keďže životnosť krytiny sa odhaduje v priemere na 25 rokov a my neustále 

musíme riešiť zatekanie, neostáva nám nič iné ako pustiť sa od úprav podľa odporúčaní stavebníkov 

a architektov. Naším plánom je na lodi kostola vylepšiť plechové okraje na atike, aby vietor nepodfukoval 

dážď a zároveň na celú loď kostola natiahnuť nový plášť. Práce boli v starom roku odhadované na cca 25 000 

eur.  

Ďalšou skutočnosťou, ktorou sa zaoberalo aj zborové presbyterstvo na svojich zasadnutiach bola 

fasáda kostola. Už na jar roku 2024 sme riešili cenové ponuky, ktoré sa zaoberali čistením fasády. Nakoniec 

po zvážení po všetkých technických postupov sa zborové presbyterstvo zhodlo na čistení a maľovaní fasády. 

Do tohto času sme obdržal jednu cenovú ponuku vo výške 39 000 eur bez materiálu.  

 Je potešiteľné, že za 25 rokov sú podlahy v kostole zodrané. Slovami br. Architekta Polyaka je skvelé, 

že sa v chráme stretávali ľudia a za to obdobie 25 rokov skutočne ľudia užívali chrám naplno. Drevené 

podlahy v chráme najmä teda v spoločenskej miestnosti sú na hranici životnosti. Cenové ponuky s popisom 

situácie, ktoré máme k dispozícií či na výmenu podláh prípadne na brúsenie drevených podláh naznačujú, že 

už pred 10 rokmi na renováciu bolo neskoro. Čistenie a výmenu drevených plôch odhadujeme tiež na 25 000 

eur. 

Zborové presbyterstvo sa zaoberalo taktiež aj teplotou v kostole, ktorá v letných mesiacoch dosahuje 

teplotu 29 stupňov. Spoločenské priestory budeme riešiť cestou zatemňovacích fólií a lodi kostola budeme 

musieť riešiť klimatizáciu. Keďže sa však jedná o komplikované technické riešenie čakáme na technický návrh 

a cenovú ponuku na montáž klimatizácie.  

 Ak ste sa dočítali až po tento odsek, tak môžete mať aj vy pocit, že je toho veľa a skutočne udržať 

takýto obrovský komplex v kondícií je beh po “úzkej ceste” a prechod veľmi “tesnou bránou.” Domnievam sa 

a cítim aj akúsi osobnú zodpovednosť, že predsa len Boží chrám si zaslúži našu zvýšenú starostlivosť. 

Nechcem na vás, bratia a sestry, vyvíjať tlak, ale verím, že spoločnými silami a s Božou pomocou zvládneme 

to čo je pred nami pri 25. výročí pamiatky posvätenia. Rok 2025 bude z hľadiska hospodárenia náročný, ale 

k odhodlanej vernej a trpezlivej službe nás pozýva vyznanie žalmistu „Uvaľ na Hospodina svoju cestu, dúfaj 

v Neho a On vykoná.“ 

 Ako veriaci ľudia nie sme naivní. Uvedomujeme si, že finančná situácia je náročná a po konsolidácií 

všetko zdraželo. Zároveň zvýšená DPH v roku 2025 nám tiež mení situáciu všetkých cenových ponúk. Ešte 

koncom roka zborové presbyterstvo schválilo žiadosti o dotáciu. Boli predložené žiadosti na podporný fond 

Gustav Adolf Werk vo výške 25 000 eur kde nám bola schválená pomoc vo výške 12500 eur. Na mesto Nitra 

odišla žiadosť o podporu vo výške 10 000 eur. Očakávame podporu aj od zahraničných partnerov a ostatných 
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subjektov. Predsa sa však domnievame, že základná zodpovednosť stojí na nás. Ak by 350 rodín v našom 

zbore do 15.mája prispela na opravy vo výške 100 eur a následne 100 eur do 15.septembra, mohli by sme 

byť na úrovni 70 000 eur, čo by pokrylo väčšinu výdavkov. Mnohé aj ťažké veci môžeme zvládnuť spoločne 

ak si budeme dôverovať a vzájomne sa podporovať všetko na oslavu nášho Pána Ježiša Krista. 

 V roku 2025 okrem spomínaných hospodárskych výziev očakávame však i radostné spoločenstvo. 

Oslavy výročia by sme chceli oslavovať spoločne s našimi priateľmi z Naperville, z Kirchheim Unter Teck 

z Nemecka a tiež s našimi priateľmi zo Sázavy a tiež s ekumenickým spoločenstvom v našom meste. 

Nádejam sa že tohtoročné Svätodušné sviatky budú plné vďačnosti a pokory za všetko čo Pán Boh vykonal 

pre náš cirkevný zbor. Už teraz viem, že nás čaká náročná príprava, no teším sa na chvíle plné svedectiev, 

vyznaní, radostným stretnutí, služieb Božích, koncertov, stretnutí pri spoločnom občerstvení. Nedávno mi 

jedna pani na kare povedala, že sa teší, že i na tejto rozlúčke sú samí dobrí ľudia a že v ich rodine, nikto 

nechcel nikomu zle. Snáď s takýmto pocitom budeme môcť aj my spolu sláviť posvätenie chrámu.  

 Misijný výbor na svojom zasadnutí pripravil „termínovník“ na rok 2025, predbežne podujatia na 

mesiace január až august. Spoločenstvá okrem svojich pravidelných stretnutí počas týždňa či mesiaca 

pripravujú aj rôzne výlety, stretnutia so zaujímavými hosťami. Službu deťom a mládeže opäť doplnia 

víkendovky stretnutia či letné tábory. V tomto roku sme opäť prijali pozvanie na Konficamp v Nemecku 

z partnerského seniorátu Kirchheim unter Teck. V lete opäť plánujeme aj detský pobytový tábor. 

 Napriek všetkým stavebným plánom a všetkým plánovaným opravám nechceme poľaviť ani 

v organizácií zborového života. Túžime sa opäť zapojiť aj do seniorátnych a aktivít organizovaných našou 

ECAV. 

Zborový spevokol pri príležitosti 25. výročia plánuje viaceré koncerty. V spolupráci aj s inými 

spevokolmi či hudobnými hosťami, že by sme radi zorganizovali i ďalšie podujatia, ktoré bude iniciovať 

zborový spevokol. Zborový spev by sme radi doplnili aj ďalšie koncerty a hudobné podujatia. Nový rok sme 

začali silným ekumenickým spoločenstvom. Veríme že aj počas roka sa nám podarí zorganizovať 

evanjelizačné podujatie alebo misijnú konferenciu i v spolupráci s ekumenickými partnermi. 

Aj v roku 2025 by sme radi pokračovali v rozbehnutej tradícií hudobných podujatí. Veríme že budú 

pokračovať hudobné koncerty pri sviečkach a ak sa ozvú i ďalší záujemcovia budeme radi šíriť i kresťanské 

umenie. Radi by sme zvlášť podporili kresťanské umenie a podporili umelcov. V roku 2025 by sa radi otvorili 

aj rôznym vernisážam a výstavám diel. Mali by sme záujem aj o putovnú výstavu cesta Biblia, či výstavu 

Betlehemov. 

Záverom roka 2024 som bol uvedený do funkcie generálneho presbytera ECAV na Slovensku. 

Z praktického hľadiska to tiež znamená účasť na zasadnutiach rokovaní minimálne raz mesačne v piatok. 

Z toho dôvodu si uvedomujem potrebu personálnej výpomoci a riešenie otázok misijného pracovníka. Otázka 

kaplánov v CZ Nitra je asi dlhodobo uzavretá vzhľadom na počet študentov na Teologickej fakulte. Radi by 

sme oslovili absolventa Biblickej školy alebo bohosloveckej fakulty, ktorý by bol ochotný slúžiť v zbore buď 

na čiastočný úväzok. Je to vzhľadom na všetky potreby nášho zboru vysoko akútna téma. Tu vás prosím, 

bratia a sestry, aby sme skutočne začali prosiť nášho Pána o pomoc v zmysle slov Lukáš 10,2: A povedal im: 

Žatvy je síce mnoho, ale pracovníkov málo. Preto proste Pána žatvy, aby vyslal robotníkov na svoju žatvu. 

Ukazuje sa, že vyštudovaný teológ chce vlastnú faru, chce svoje „ihrisko“ kde sa môže realizovať. Vo veľkých 

zboroch je potrebné vytvoriť priestor zázemie a finančnú podporu. Často pri rozhovoroch sa ukazuje, že 

mnohé spory vznikajú práve vtedy, keď sa jedna strany cíti ukrivdená, alebo jeden pracuje na úkor druhého. 

Aj v cirkevných zboroch si pre službu musíme určiť jasné podmienky a pravidlá, aby služobníci vedeli čo ich 

čaká a čo majú očakávať.  

V roku 2025 pri príležitosti 25. výročia posvätenia kostola by sme radi náš kostol otvorili verejnosti. 

Aj priestor pred kostolom by mohol zvýrazňovať účel tohto komplexu. Mnohí bezprostredne využívajú toto 

miesto ako na chvíľkové parkovisko. Aj architekti na prípravnom rokovaní poukazovali na to, že tento priestor 

bol určený na oddych, na relaxačnú zónu a predovšetkým by mal byť spojený s plánovaným „Libressom“, 

teda akousi kaviarňou, ktorá mala vyústiť do terasy pred kostolom. Tam sa očakávalo že budú stromy, zeleň, 
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dokonca v pôvodnom projekte sa ráta s fontánou, ktorá mala osviežovať vzduch v horúcich letných dňoch. 

Aj architekti kostola zdôraznili, aby sme po uskutočnených opravách zvážili to ako užívame tieto priestory 

a otvorili sa komunite a využili potenciál stavby, ktorý môže i takouto cestou slúžiť k misijnému dielu. 

Nech je všetkom i v roku 2025 oslávený ON sám, Trojjediný Boh. Amen 

 

Bože, nebeský Otče, keď myslím na Tvoju milosť a dobrotu, ktorú si mi vždy preukazoval a na zlobu, 

ktorou som hrešil proti nebu a proti Tebe, musím sa hanbiť za seba a zdá sa mi, ako by mi moje previnenia 

prikrývali tvár ako závoj. Vystri mocné rameno a príď mi na pomoc, svojmu úbohému služobníkovi. Som na 

ceste utopiť sa v mori problémov, starostí a hriechov. Umy ma z mojich previnení a svojou drahou krvou 

očisti ma zo všetkých mojich hriechov.  Philip Jakob Spener 

 

Vypracoval a zostavil  

31. januára 2025, aktualizoval 4. februára 2025 

Mgr. Ivan Boženík – zborový farár 

SOLI DEO GLORIA! 


